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Četvrta godišnjica proglašenja  

Republike Kosova

Svečanom sednicom, Skupština Kosova je Krasnići je rekao: „Koristim svečanu priliku da izrazim 

obeležila 4-tu godišnjicu Dana nezavisnosti Kosova. duboko priznanje našim međunarodnim prijateljima, na 

Ovom svečanom sednicom predsedavao je dr Jakup čelu sa SAD-om i EU-om i zemljama članicama NATO-

Krasnići, a  pored  poslanika ovog saziva,  prisustvovali a, koje su se stavile na strani pravde i omogućile brzo 

su i  predsednica Kosova Atifete Jahjaga, premijer oslobođenje i nezavisnost Kosova, njegovu obnovu i 

Kosova Hašim Tači, drugi visoki  čelnici državnih, demokratizaciju, međunarodnu afirmaciju i priznavanje 

kulturnih i verskih institucija,  bivši poslanici ranijih od blizu devedeset zemalja, članica Organizacije 

saziva, kao i  predstavnici diplomatskog kora ujedinjenih nacija. 
Nakon kratkog istorijata trajne borbe Kosova za akreditovanog na Kosovu.

Nakon intoniranja himne, prigodni govor je  pred nezavisnost, predsednik Skupštine Krasnići je rekao  da 

prisutnima održao predsednik Skupštine Kosova g-din je Kosovo tokom ovih četiri godine nezavisnosti učinilo 

Jakup Krasnići, koji je naglasio: „ Proglašenje velike korake u izgradnji i konsolidaciji demokratske 

nezavisnosti Kosova u ovoj sali, 17. februara 2008. države, u izgradnji državnih institucija, u jačanju 

godine, bio je istorijski sublimni čin neprestanih borbi međunarodnog subjektiviteta i sveukupnog društvenog 

niza pokoljenja za slobodu i državnu samostalnost naše i ekonomskog razvoja. 
Samo duplirajući ritmove istorijskog razvoja, zemlje”. Ovaj ideal je nadahnuo i mobilisao tokom 

Kosovo se može izjednačiti sa odavno slobodnim decenija i vekova najbolje kćeri i sinove ove zemlje, koji 
zemljama, samo koristeći sav potencijal i njegove su krenuli teškim, ali slavnim putem da bi se žrtvovali 
vrednosti, može se  dosledno i uzdignuta čela priključiti za slobodu. 

Govoreći  o doprinosu koji su  dali međunarodni integrisanoj evropskoj porodici, tamo gde mu je 

faktori za nezavisnost Kosova, čelnik Skupštine geografski, istorijski, politički i kulturno  mesto.

Kosovo  je tokom ovih četiri godine nezavisnosti učinilo velike korake ka  izgradnji i konsolidaciji 
demokratske države
Duboko priznanje za sve naše međunarodne prijatelje, SAD,  EU i zemlje – članice NATO-a

Svečana sednica

Priznanje SAD-u, EU-i  i zemljama  članicama NATO-a

Pogled iz sale
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Izdaje: Kancelarija za medije i odnose s javnošću
Urednik: Petrit Subashi, Viši zvaničnik za publikacije
Preveo: Kancelarija za jezičke usluge

5 Mars, 2012

Sadržaj
Četvrta godišnjica proglašenja Republike Kosova

Albanci na jubileju  100- te godišnjice nezavisnosti Albanije

Mađarska podržava Kosovo u procesu liberalizacije viza i evro-atlantskih integracija

Kosovo ima istorijskih mogućnosti za napredak

Kosovo – Makedonija, novi impulsi saradnje

Skupština Republike Kosova IV saziv

Ispravke Poslovnika Skupštine

Sastala se komisija protiv korupcije

Nacrt zakona  unapređuje bankarski sistem Kosova

Umro je  general – major, Shaban Shala

8 Mart u Skupštini Republike Kosova

Energetske alternative na  Kosovu

Parlamentarna pitanja

Predsednik Skupštine Krasniqi  čestitao je predsedniku Evropskog parlamenta,g.Martin Schulz

Michael Wood:- Odluka Međunarodnog suda u Hagu je pravedna

Bumçi:- “100-godišnjica nezavisnosti Albanije, bez nezavisnog Kosova, ne bi imala značaj i odjek koji joj pripada“

Samuel Zhbogar ;- “ ...zajednićki treba da izvršimo reforme za ubrzavanje puta ka integraciji Kosova u  EU“

Dva bivša predsednika Albanije na Kosovu

Predstavnik Svetske banke Olters: „Podržaćemo projekte o Strategiji energetike na Kosovu“

Predstavnik MMF-a, Wiegand : “Ubrzavanje donošenja Zakona o penzijskim fondovima na Kosovu 
i Zakona o bankama“
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U prigodnom govoru predsednica Kosova, prošlost, mi cenimo požrtvovanje,  našu sadašnjost i 

Atifete Jahjaga naglasila je da je   filozofska i politička budućnost, jer je politički program oko  kojeg smo se  

ideja o slobodi i nezavisnosti Kosova  uvek bila humana ujedinili bio pravedan, human, dalekovidan i baziran 

ideja, postajući  preporod u kritičnom mišljenju,  na najbolje tradicije našeg naroda, na civilizacijske 

originalnost u političkom razmišljanju i delovanju,  evropske vrednosti, predodrediši  nas snažno u 

splet mudrosti kao umeće i odgovornost,  dalekovidna porodici  naroda Evrope. Na ovom putu mi nismo bili 

platforma kao strategija i kao delatnost i pragmatično sami, imali smo nepoštednu podršku Sjedinjenih 

ponašanje koristeći sve potencijale i kapacitete, uz američkih država, zemalja Evropske zajednice i NATO-

upotrebu iskustva iz naše bogate tradicije, dopunjene a, koji je izvršio vojno-humanitarnu intervenciju za 

savremenim filozofskim i političkim idejama, kao spašavanje jednog naroda.

izgradnja jednog novog društva, koje je dovelo do Zato  je nezavisnost Kosova  nepovratan proces i 

međunarodnog razumevanja i podrške našeg nema alternative. Mi smo faktor mira i stabilnosti u 

pravednog cilja i koje je kao nikada ranije donelo regionu i šire, koji razvijamo dobre bilateralne 

plodove koje mi danas uživamo-Republiku Kosovo, dobrosusedske odnose, dajući  dobar primer 

suverenu i nezavisnu državu, demokratsko društvo za međusobnog poštovanja i saradnje”, naglasila je ona.
Ona je u nastavku rekla da je Kosovo izgradilo sve građane, u večitom prijateljstvu sa Sjedinjenim 

svoj  međunarodni subjektivitet i  biće ravnopravno i uz američkim državama i jasnim i prosperitetnim putem 
potpuni reciprocitet zastupano. Republika Kosovo je ka članstvu u Evropsku zajednicu i NATO” 

U nastavku, ona je naglasila da,   ceneći naša izgrađena na građanskom principu, sa ravnopravnim 

dostignuća,  prisećamo se svih  onih koji su se žrtvovali, p r a v i m a  i  s l o b o d o m  z a  s v e  l j u d e .

koji su pali na oltar slobode i koji su se stopili radeći za Sve nacionalnosti Kosova uživaju svoja puna 

dobrobit naroda i otadžbine,  da bismo mi danas bili nacionalna prava bez obzira na njihov broj. Ovo je naša 

slobodni i suvereni na  našim ognjištima,  da bismo vrednost tradicionalno izgrađena uz međusobno 

gradili slobodnu i nezavisnu državu Kosovo. U tom poštovanje i uvažavanje.
 Građani i politički subjekti Kosova su pokazali duhu, ona je rekla da se danas prisećamo dveju 

toleranciju i razumevanje za poštovanje pravila i simboličnih figura, istorijskog predsednika dr Ibrahima 
zakona, gradeći koalicije efikasnog upravljanja, imajući Rugove i legendarnog komandanta Oslobodilačke 
konstruktivnu opoziciju i gradeći koheziju i jedinstvo i vojske Kosova, Adema Jašarija, dva simbola koji su  
stavljajući ih u funkciji demokratskih i državotvornih putokaz za našu današnjicu i našu budućnost. 

Osvršiću se na napredak Kosova prema procesa, naglasila je predsednica Jahjaga. 

nezavisnosti, g-đa Jahjaga je rekla: “Ceneći našu 

Nakon Oslobodilačke borbe Kosova, vojno 
prisustvo NATO-a je dovelo do jedne nove stvarnosti 
na Balkanu. Odlučnost ove značajne institucije 
globalne sigurnosti, da ne dozvoljava ponavljanje 
tragične istorije, odigrava veliku ulogu u iskorenjivanju 
svih ratohuškačkih tendencija u našem regionu. 

U ovoj godišnjici, nastavio je čelnik Parlamenta 
Krasnići, snažno se čuje glas poziva iz godina otpora i 
beskrajnog niza palih za slobodu, dolazi poziv - 
amanet našeg glavnog, legendarnog junaka, 
komandanta Adema Jašarija, za odbranu istorijskih 
pobeda, za gajenje vrednosti izvanredne tradicije našeg 

Nezavisnost Kosova  nepovratan proces  

17. Februar 2008. godine – Vrhunski događaj Kosova i njegovih građana

Obraćajući se prisutnima, premijer Kosova Jašarija, svih komandanata, vojnika, ratnika i heroja za 

Hašim Tači naglasio je da je 17. februar 2008, istorijski slobodu Kosova. Našu zajednicku i univerzalnu viziju 

događaj, prekretnica za Kosovo i njegove  građane. “ za slobodu i demokratiju naše domovine, zajednički 

San smo zajednicki pretvorili u realnost”. Da bismo smo ostvarivali, održivim politickim i građanskim 

stigli do velikog praznika nezavisnosti Kosova, svi smo jedinstvom. Republika Kosovo je uspešna priča sa 

radili zajedno i mnogo smo se žrtvovali. Danas se kojom se svi ponosimo, mi i naši prijatelji.
U četvrtoj godini nezavisnosti, Kosovo je prisećamo predsednika Rugove, komandanta Adema 

naroda i za napredak i razvoj zemlje naših predaka. Mi 
smo zaključili jednu bitku, bitku slave i heroizma za 
nezavisnost i sada rekao je on:  “Pred nama je velika 
bitka za ekonomski razvoj, iskorenjivanje siromaštva, 
demokratski razvoj i potpunu vladavinu reda i zakona 
u društvu.

Kosovo ulazi u petu godišnjicu nezavisnosti, kao 
moderna, demokratska evropska država i sa širim 
međunarodnim poštovanjem i priznanjem. Ono 
predstavlja danas veoma značajan faktor izgradnje 
mira i saradnje u našem regionu i šire.”

Premijer, Hashim Thaçi

Predsednika Skupštine, Jakup Krasniqi

Predsednica, Atifete Jahjaga
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Godina 2012. je godina završetka nadgledane dobrog i odgovornog upravljanja, stoga  je 

n e z a v i s n o s t i ,  k a o  z n a k  o s t v a r i v a n j a  tokom četiri godina zabeležen značajan razvoj na 

demokratskih standarda. “Medunarodne Kosovu. Stvoreno je puno novih radnih mesta, 

institucije koje su prisutne na Kosovu su snažno poboljšana je opšta infrastruktura na celom 

podržale plan koji vodi ka završetku ovog Kosovu. Deo modernog autoputa Vermica-

procesa. Stoga danas, koristim ovu priliku da se Merdare, ispunjavajući najviše kriterijume, 

zahvalim na njihovoj saradnji i  doprinosu u završen je u rekordnom roku.
Povećane  su plate za sve socijalne kategorije , u jačanju države Kosova. Zahvaljujemo se 
obrazovanju, zdravstvu, policiji, porodicama državama-članicama Međunarodne upravljačke 
palih boraca i invalida rata, za pripadnike KBS, grupe, Sjedinjenim ameriškim državama, 
penzionere, državne službenike, kao i za sve državama Evropske unije, NATO-u i svim 
nosioce vitalnih institucija društva.Poboljšanje drugim institucijama, koje podržavaju našu 
kvaliteta života gradana, nastavlja da bude naša zemlju”,  naglasio je on.

Govoreći o dostignućima zemlje u sveukupnom osnovna  preokupacija i cilj,  naglasio je premijer 

razvoju, premijer Tači je ocenio trajnu Tači. 

institucionalnu posvećenost,  uz filozofiju 

Albanci na jubileju  100- te godišnjice 

nezavisnosti Albanije

„Mogu se promeniti društveni, ekonomski i politički poredak, mogu se promeniti formacije 
upravljanja, ritmovi razvoja, međutim Albanija, država Albanaca, domovina ugašenih i večnih 
Albanaca, živih i nerođenih, živeće za vek vekova“. 

Govor predsednika Skupštine Republike Kosova dr-a Jakupa  Krasnićija

Poštovana  predsednice Skupštine Albanije gospođo Topali, 

Poštovani predsedniče Topi, 

Poštovani premijeru Beriša,

Poštovani poslanici i poslanice,

Albanci ma gde god se nalazili,

Tek smo završili sa proslavama godine koja   je prošla, egzistencije,  koliko u pamćenju, toliko i u dokumentu. 

sa onim na početku  godine koja je  tek počela i  nije se Jedno rađanje koje sadrži u sebi nacionalni preporod i 

moglo ni pretpostaviti jedna povoljnija uvertira za  rađanje. 
Ne čini mi se slučajnost da, upravo u  istorijatu jubilarni praznik – 100-tu godišnjicu nezavisnosti 
najstarijih pisanih dokumenata albanskog jezika, Albanije, albanske države.

Ovakve godišnjice, utoliko pre kada imaju vekovne zauzima mesto Formula e Pagëzimit (Formula 

razmere, bez sumnje da u svojoj dubini sadrže razloge, krštenja): „Unte paghesont premenit atit et birit et 

povode i motive za pamćenje i sećanje,  za reflekse i spertit sente“ (Unë  të pagëzoj në emër të Atit, të Birit e 

reflektiranja, pored  ispunjenja duše  osećanjima të Shpirtit të Shenjt). 
 (U ime Oca, Sina i Svetoga Duha …).   patriotizma.
Bivajući zacrtana kroz prvi politički albanski manifest  U logici je stvari da  čovek ovog sveta, njegov dolazak 
“Shqipëria ç'ka qenë, ç'është e ç'do të bëhet” (Šta je na svet se  obeležava uz sećanje na roditelje,   na decu, 
Albanija  bila, šta je i šta će biti) Sami Frasheri-a, kroz  unučad. Za razliku od bioloških zakonitosti za redosled 
prvi politički organ – Lidhja Shqiptare e Prizrenit ljudskih pokoljenja,  koja priznaju  domovinu – prvu 
(Prizrenska albanska liga), ona se preformuliše upravo  državu kuću, zatim seosko ili gradsko naselje; 
28. Novembra 1912:    “...Shqipëria  me sot... bëhet më društvene zakonitosti kao da prepliću ovaj redosled: 
vehte ,  e  l i rë  e  mosvarme”(… Albani ja  od sinovi i  kćeri čine ritual rađanja države – otadžbine. 

Skup reči otadžbina – država ili država - otadžbina danas…postaje samostalna, slobodna i nezavisna).  
Ovo krštenje samostalnosti i  nezavisnosti, ovaj sintetizuje  jedno teško i krvavo rađanje, jedno 
proglas, ova vest, koje ostavlja na stranu  rane, besmrtno rađanje koje zapečaćuje  bitisanje, kao  znak 

ostvarivalo  uzastopne uspehe u političkoj, Evropska unija nije samo politicki mehanizam, 

diplomatskoj i ekonomskoj sferi. Svi se zajedno nego je iznad svega unija sistema vrednosti. 

osećamo ponosnim, onako kako smo postigli Takođe, kosovsko društvo i država teži istim 

nezavisnost naše zemlje,  zajednički radimo i danas, vrednostima, istoj viziji,  izgradnji evropskog 

svakog dana za razvoj i integraciju naše Republike Kosova. Svaki građanin Kosova treba da se oseća 

u  evro-atlantske institucije”. dobro i  ponosnim za njegov doprinos u 
U nastavku, premijer Tači je rekao da ostvarivanju ove vizije.

Pogled iz sale

Pogled iz sale u Skupštini Albanije
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Godina 2012. je godina završetka nadgledane dobrog i odgovornog upravljanja, stoga  je 

n e z a v i s n o s t i ,  k a o  z n a k  o s t v a r i v a n j a  tokom četiri godina zabeležen značajan razvoj na 

demokratskih standarda. “Medunarodne Kosovu. Stvoreno je puno novih radnih mesta, 

institucije koje su prisutne na Kosovu su snažno poboljšana je opšta infrastruktura na celom 

podržale plan koji vodi ka završetku ovog Kosovu. Deo modernog autoputa Vermica-

procesa. Stoga danas, koristim ovu priliku da se Merdare, ispunjavajući najviše kriterijume, 

zahvalim na njihovoj saradnji i  doprinosu u završen je u rekordnom roku.
Povećane  su plate za sve socijalne kategorije , u jačanju države Kosova. Zahvaljujemo se 
obrazovanju, zdravstvu, policiji, porodicama državama-članicama Međunarodne upravljačke 
palih boraca i invalida rata, za pripadnike KBS, grupe, Sjedinjenim ameriškim državama, 
penzionere, državne službenike, kao i za sve državama Evropske unije, NATO-u i svim 
nosioce vitalnih institucija društva.Poboljšanje drugim institucijama, koje podržavaju našu 
kvaliteta života gradana, nastavlja da bude naša zemlju”,  naglasio je on.

Govoreći o dostignućima zemlje u sveukupnom osnovna  preokupacija i cilj,  naglasio je premijer 

razvoju, premijer Tači je ocenio trajnu Tači. 

institucionalnu posvećenost,  uz filozofiju 

Albanci na jubileju  100- te godišnjice 

nezavisnosti Albanije

„Mogu se promeniti društveni, ekonomski i politički poredak, mogu se promeniti formacije 
upravljanja, ritmovi razvoja, međutim Albanija, država Albanaca, domovina ugašenih i večnih 
Albanaca, živih i nerođenih, živeće za vek vekova“. 

Govor predsednika Skupštine Republike Kosova dr-a Jakupa  Krasnićija

Poštovana  predsednice Skupštine Albanije gospođo Topali, 

Poštovani predsedniče Topi, 

Poštovani premijeru Beriša,

Poštovani poslanici i poslanice,

Albanci ma gde god se nalazili,

Tek smo završili sa proslavama godine koja   je prošla, egzistencije,  koliko u pamćenju, toliko i u dokumentu. 

sa onim na početku  godine koja je  tek počela i  nije se Jedno rađanje koje sadrži u sebi nacionalni preporod i 

moglo ni pretpostaviti jedna povoljnija uvertira za  rađanje. 
Ne čini mi se slučajnost da, upravo u  istorijatu jubilarni praznik – 100-tu godišnjicu nezavisnosti 
najstarijih pisanih dokumenata albanskog jezika, Albanije, albanske države.

Ovakve godišnjice, utoliko pre kada imaju vekovne zauzima mesto Formula e Pagëzimit (Formula 

razmere, bez sumnje da u svojoj dubini sadrže razloge, krštenja): „Unte paghesont premenit atit et birit et 

povode i motive za pamćenje i sećanje,  za reflekse i spertit sente“ (Unë  të pagëzoj në emër të Atit, të Birit e 

reflektiranja, pored  ispunjenja duše  osećanjima të Shpirtit të Shenjt). 
 (U ime Oca, Sina i Svetoga Duha …).   patriotizma.
Bivajući zacrtana kroz prvi politički albanski manifest  U logici je stvari da  čovek ovog sveta, njegov dolazak 
“Shqipëria ç'ka qenë, ç'është e ç'do të bëhet” (Šta je na svet se  obeležava uz sećanje na roditelje,   na decu, 
Albanija  bila, šta je i šta će biti) Sami Frasheri-a, kroz  unučad. Za razliku od bioloških zakonitosti za redosled 
prvi politički organ – Lidhja Shqiptare e Prizrenit ljudskih pokoljenja,  koja priznaju  domovinu – prvu 
(Prizrenska albanska liga), ona se preformuliše upravo  državu kuću, zatim seosko ili gradsko naselje; 
28. Novembra 1912:    “...Shqipëria  me sot... bëhet më društvene zakonitosti kao da prepliću ovaj redosled: 
vehte ,  e  l i rë  e  mosvarme”(… Albani ja  od sinovi i  kćeri čine ritual rađanja države – otadžbine. 

Skup reči otadžbina – država ili država - otadžbina danas…postaje samostalna, slobodna i nezavisna).  
Ovo krštenje samostalnosti i  nezavisnosti, ovaj sintetizuje  jedno teško i krvavo rađanje, jedno 
proglas, ova vest, koje ostavlja na stranu  rane, besmrtno rađanje koje zapečaćuje  bitisanje, kao  znak 

ostvarivalo  uzastopne uspehe u političkoj, Evropska unija nije samo politicki mehanizam, 

diplomatskoj i ekonomskoj sferi. Svi se zajedno nego je iznad svega unija sistema vrednosti. 

osećamo ponosnim, onako kako smo postigli Takođe, kosovsko društvo i država teži istim 

nezavisnost naše zemlje,  zajednički radimo i danas, vrednostima, istoj viziji,  izgradnji evropskog 

svakog dana za razvoj i integraciju naše Republike Kosova. Svaki građanin Kosova treba da se oseća 

u  evro-atlantske institucije”. dobro i  ponosnim za njegov doprinos u 
U nastavku, premijer Tači je rekao da ostvarivanju ove vizije.
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sakaćenja i ožiljke, postalo je fizičko, duhovno i Evropian dhe shumë parlamente tjera të vendeve 

misaono utočište svih Albanaca širom zemaljske kugle mike, të cilëve në këtë përvjetor jubilar. Për gjithë këtë, 
kryekuvendari Krasniqi me këtë rast u shprehu za  čitav  vek.  Stoga  će oni  svuda, u Evropi,  Australiji 
mirënjohje të veçantë këtyre institucioneve.i Americi,  pevati kao   veličanstveni hor : Mbahu nëno, 
Ky pagëzim mëvetësie e mos varësie, kjo shpallje, ky mos kij frikë! (Drž'se majko, ne plaši se!) 
kumt, që lë me një anë plagët, gjymtimet e vurratat, u Në punën e tij, Kuvendin e Kosovës e kanë 
bë streha fizike, shpirtërore e mendore e gjithë mbështetur: OSBE-ja, AER-i, USAID-i, NDI-ja, UNDP-
shqiptarëve anekënd rruzullit për një shekull të tërë. ja, GTZ-ja, DCAF-i, Parlamenti Evropian, Kongresi 
Prandaj ata, kudo në Evropë, në Australi e Amerikë, si Amerikan, parlamentet e vendeve të Bashkimit 

Formula krštenja, kao da bi ozakonila drevni ritual,  iskustvu prvih, kažem da je ovo jedinstveni put 

ponovo se bez nepunog veka pojavila: “Ne, budućnosti. Neka nam izvinjenje, pokajanje i 

udhëheqësit popullit, të zgjedhur në  mënyrë razumevanje  postanu putokazi za prevazilaženje 

demokratike, nëpërmjet kësaj Deklarate shpalim samog sebe,  ega i zlih  navika!  
Ne pretendirajući da činim istoriju velikog događaja, a Kosovën shtet të pavarur dhe sovran”. (Mi, 
inače veliki istorijski događaji jednog naroda sami po demokratski izabrani rukovodioci naroda,  putem ove 
sebi  čine istoriju, ne mogu a da ne kažem da  28. Deklaracije proglašavamo Kosovo nezavisnom i 
novembar 1912. godine,  prevazilazi ono što se naziva  suverenom državom). Ova formula će se  izgovoriti  
preokretom, ono što se naziva čvorom.  U životu  upravo 17. februara 2008. godine.

Dok je prvu izgovorio znalac Pal Engjëlli, bliski Albanaca to je  epoha - epoha, tačka koja deli 

saradnik Gjergj Kastrioti-a, 1462. godine;  drugu  milenijume.
Od tada pa nadalje, mogu se promeniti društveni, mudri  starac Vlore, Ismail Qemajli, sa hrabrin 
politički i ekonomski sistemi; mogu se promeniti saradnikom, Isa Boletini; treću, parlamentarci Kosova, 
formacije upravljanja, ritmovi razvoja,  kulturni zastoji proizašli iz  pleća zaštitnika Adema  Jasharija.

U sva tri slučaja, kao u  čudu, pojavljuje se  atribut i zaleti; međutim Albanija, država Albanaca, otadžbina 

simbioze: mudrost – junaštvo. Delo koje rezultira kao ugašenih i ovekovečenih Albanaca, živih i  nerođenih, 

amalgam  misli, duše i srca ne može a da ne uzima zauvek će živeti. 
U ovoj jubilarnoj godini,   nemam razloga niti želim da  ruku od božanstvene aureole. 

Rekoh ranije da su ovakve godišnjice svakako i  sakrijem ni za  jedan trenutak, za nikakvu okolnost 

fundamenti  razmišljanja i reflektiranja. osećanja ponosa, emocionalno ispunjenje, ljudsko 
U ključnim trenucima dilema, bistroumni Noli, kao što zadovoljstvo. Suprotno - činilo bi mi se neprirodnom 
je poznato, postavio je hipotetičku konsulenciju: Šta bi pozom. 
Skenderbeu učinio u jednoj ovakvoj okolnosti? Nije li Zauvek Albanija „…më vehte, e lirë e mosvarme”! 

vreme i mesto da se, uzimajući povoda iz ove  slavne (samostalna, slobodna i nezavisna)!.

godišnjice i iz ove plejade slavnih ljudi, današnji 
Hvala vam! albanski državnici, lideri i rukovodioci prizivaju 

pameti, rezonanci razuma, slozi i  delovanju? Prema 

Mađarska podržava Kosovo u procesu liberalizacije 

viza i evro-atlantskih integracija

-  Istorijski odnosi između dveju zemalja obnavaljaju se i jačaju kroz saradnju u raznim oblastima. 
- Mađarska podržava Kosovo u procesu  liberalizacije viza i  evro-atlantskih integracija

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup odnose između naše države I EU.
Zahvaljujući se predsedniku Krasnićiju na pozivu i Krasnići primio je predsednika Nacionalnog 
mogućnosti da poseti po prvi put Kosovo, predsednik parlamenta Mađarske g-dina Lasla Kovera

Poželevši  dobrodošlicu  na Kosovu homologu iz Nacionalnog parlamenta Mađarske g-din László Kövér 

Mađarske - Kövéru,predsednik Krasnići je podsetio na je podsetio na tri prethodna susreta sa predsednikom 

istorijsku saradnju  dveju država, ubeđen  da će se ista Skupštine Kosova, gde su postavljeni temelji 

ojačati i produbiti.On je cenio stalnu podršku prijateljstva i otvorene  mogućnosti za širu saradnju u  

M a đ a r s k e  K o s o v u ,  p o s e b n o  o d  v r e m e n a  obostranom interesu obe države.
On je  objasnio poli t iku Mađarske,  u toku predsedavanja EU-om, godinu dana ranije, kao i 
predsedavanja EU-om o neophodnosti proširenja EU, konzistentnu politiku Mađarske za proširenje EU-a.

Predsednik Skupštine dr Jakup Krasnići u toku susreta učlanjenjem Kosova i ostalih zemalja zapadnog 

je dao i objašnjenja o radu zakonodavstva i  odnosima Balkana i rekao je da je ponosan na uspeh  Hrvatske 

sa Evropskim parlamentom, zemljama EU i zemljama koja je članica u ovoj uniji. Predsednik Mađarskog 

regiona. parlamenta je optimista i u vezi  Projektu bratimljenja 
G- din Krasnići je optimista da će se odlični uzajamni Nacionalnog parlamenta Mađarske sa Skupštinom 
odnosi između naših država i parlamenata proširiti i Republike Kosova (finansirano od EU i menadžirano 
na ostale institucije i oblasti života kao što su privreda, od Kancelarije EU za vezu na Kosovu) što će se danas 
obrazovanje, kultura itd. On je tražio od svog promovisati i to će biti profesionalna podrška 
mađarskog kolege da njegova zemlja podržava Skupštini Kosova, u pravcu podizanja kapaciteta i 
Kosovo u procesu liberalizacije viza i evropskih integracija.
integracija uticanjem na 5 zemalja EU koje još uvek 

nisu priznavale Kosovo, kao preduslov za ugovorene 

Predsednik Skupštine, Jakup Krasniqi u Skupštini Albanije
Susret sa Laszlo KOVER
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sakaćenja i ožiljke, postalo je fizičko, duhovno i Evropian dhe shumë parlamente tjera të vendeve 

misaono utočište svih Albanaca širom zemaljske kugle mike, të cilëve në këtë përvjetor jubilar. Për gjithë këtë, 
kryekuvendari Krasniqi me këtë rast u shprehu za  čitav  vek.  Stoga  će oni  svuda, u Evropi,  Australiji 
mirënjohje të veçantë këtyre institucioneve.i Americi,  pevati kao   veličanstveni hor : Mbahu nëno, 
Ky pagëzim mëvetësie e mos varësie, kjo shpallje, ky mos kij frikë! (Drž'se majko, ne plaši se!) 
kumt, që lë me një anë plagët, gjymtimet e vurratat, u Në punën e tij, Kuvendin e Kosovës e kanë 
bë streha fizike, shpirtërore e mendore e gjithë mbështetur: OSBE-ja, AER-i, USAID-i, NDI-ja, UNDP-
shqiptarëve anekënd rruzullit për një shekull të tërë. ja, GTZ-ja, DCAF-i, Parlamenti Evropian, Kongresi 
Prandaj ata, kudo në Evropë, në Australi e Amerikë, si Amerikan, parlamentet e vendeve të Bashkimit 

Formula krštenja, kao da bi ozakonila drevni ritual,  iskustvu prvih, kažem da je ovo jedinstveni put 

ponovo se bez nepunog veka pojavila: “Ne, budućnosti. Neka nam izvinjenje, pokajanje i 

udhëheqësit popullit, të zgjedhur në  mënyrë razumevanje  postanu putokazi za prevazilaženje 

demokratike, nëpërmjet kësaj Deklarate shpalim samog sebe,  ega i zlih  navika!  
Ne pretendirajući da činim istoriju velikog događaja, a Kosovën shtet të pavarur dhe sovran”. (Mi, 
inače veliki istorijski događaji jednog naroda sami po demokratski izabrani rukovodioci naroda,  putem ove 
sebi  čine istoriju, ne mogu a da ne kažem da  28. Deklaracije proglašavamo Kosovo nezavisnom i 
novembar 1912. godine,  prevazilazi ono što se naziva  suverenom državom). Ova formula će se  izgovoriti  
preokretom, ono što se naziva čvorom.  U životu  upravo 17. februara 2008. godine.

Dok je prvu izgovorio znalac Pal Engjëlli, bliski Albanaca to je  epoha - epoha, tačka koja deli 

saradnik Gjergj Kastrioti-a, 1462. godine;  drugu  milenijume.
Od tada pa nadalje, mogu se promeniti društveni, mudri  starac Vlore, Ismail Qemajli, sa hrabrin 
politički i ekonomski sistemi; mogu se promeniti saradnikom, Isa Boletini; treću, parlamentarci Kosova, 
formacije upravljanja, ritmovi razvoja,  kulturni zastoji proizašli iz  pleća zaštitnika Adema  Jasharija.

U sva tri slučaja, kao u  čudu, pojavljuje se  atribut i zaleti; međutim Albanija, država Albanaca, otadžbina 

simbioze: mudrost – junaštvo. Delo koje rezultira kao ugašenih i ovekovečenih Albanaca, živih i  nerođenih, 

amalgam  misli, duše i srca ne može a da ne uzima zauvek će živeti. 
U ovoj jubilarnoj godini,   nemam razloga niti želim da  ruku od božanstvene aureole. 

Rekoh ranije da su ovakve godišnjice svakako i  sakrijem ni za  jedan trenutak, za nikakvu okolnost 

fundamenti  razmišljanja i reflektiranja. osećanja ponosa, emocionalno ispunjenje, ljudsko 
U ključnim trenucima dilema, bistroumni Noli, kao što zadovoljstvo. Suprotno - činilo bi mi se neprirodnom 
je poznato, postavio je hipotetičku konsulenciju: Šta bi pozom. 
Skenderbeu učinio u jednoj ovakvoj okolnosti? Nije li Zauvek Albanija „…më vehte, e lirë e mosvarme”! 

vreme i mesto da se, uzimajući povoda iz ove  slavne (samostalna, slobodna i nezavisna)!.

godišnjice i iz ove plejade slavnih ljudi, današnji 
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Predsednik Skupštine, Jakup Krasniqi u Skupštini Albanije
Susret sa Laszlo KOVER
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Kosovo 

ima istorijskih 

mogućnosti za napredak 

- Projekat od posebnog značaja za Skupštinu Kosova

- Mađarska će najboljim praksama služiti kao primer približavanja Kosova  EU-i

- Institucije Kosova su uvek angažovane u stalan proces  reformi,  kako bi odgovorile                 

zahtevima građana i izazovima vremena sa  kojima se suočavaju.

Zvanična ceremonija otvaranja Projekta bratimljenja, finansiranog od EU, u Skupštini Kosova

Evropska zajednica će državama regiona pružiti modele oporavka od 
posledica rata

U nastavku, predsednik Skupštine Krasnići rekao standardima EU, putem:
- poboljšanja zakonodavnih kapaciteta I je da Kosovo, odnosno njegovu Skupštinu, od 
nadgledanjasvog konstituisanja do danas podržavaju 
- jačanja menadžiranja humanih resursa,parlamenti mnogih država i vladine i nevladine 
- poboljšanja kapaciteta za usaglašavanje sa organizaci je .  Skupšt ina nastavl ja  svoju 
zakonodavstvom EU jačanja uloge Komisije za institucionalnu konsolidaciju, uz podršku 
evropske integracije i povećanja poznavanja organizacija, institucija i konsolidovanih 
osoblja i poslanika o pitanjima evropskih parlamenata sa demokratskom tradicijom, kao što 
i n t e g r a c i j a  i  a k i  k o m u n i t a r e  (  a c q u i s  je ovaj trenutak inauguracije početka projekta 
communitare).bratimljenja.
Ovaj projekt će pomagati na putu koji treba da Ovaj projekat je od posebnog značaja za 
prati Skupština u cilju ispunjavanja standarda Skupštinu Kosova, a finansira ga Evropska unija, 
demokratske Skupštine i služiće u praksi za menadžira Kancelarija za vezu Evropske komisije 
ispunjavanje zadataka koji proizilaze iz ,a sprovodi ga Nacionalna skupština Mađarske.
istorijskog procesa evropskih integracija Projekt bratimljenja povezuje se direktno sa 
Republike Kosova, ali i planova i objektiva, koje povećanjem efikasnosti rada Skupštine u vršenju 
ima pred sobom, istakao je predsednik Skupštine svojih funkcija, sa posebnim naglaskom na 
Krasnići.avanziranje nadgledanja, transparentnost rada, 
"Ovom prilikom, želim da zahvalim EU i 

jačanje administrativnih kapaciteta, povećanje 
Kancelariji za vezu Evropske komisije na Kosovu 

profesionalizma, kvaliteta rada i usluga 
na mogućnosti za realizaciju ovog projekta, kao i 

administracije
Nacionalnoj skupštini Mađarske na dobroj i Projekt će podržavati Skupštinu Kosova i u 
prijateljskoj saradnji" rekao je g-din Krasnići.usaglašavanju zakonodavstva sa normama i 

Zahvaljujući prisutnima ,g-din László KÖVÉR, približavanja Kosova ka EU.
Angažovaćemo se da greške koje su učinile predsednik Nacionalne skupštine Mađarske, na 
pojedine zemlje na putu ka EU, ne čini i Kosovo. početku se osvrnuo na istorijsku prošlost Balkana, 
Mađarska će podržavati evropske integracije u tom okviru i Kosova, zadržavajući se na 
Kosova, ne sa izjavama, već praktično, kao što se doprinosu NATO snaga koji su pružile za 
postupilo i sa ovim Projektom bratimljenja, u odbranu Kosova, u cilju stvaranja uslova i 
čijem okviru će se na Kosovu tokom dve godine prostora za njegovu evropsku integraciju. 
realizovati 75 programa.Intervencija NATO snaga na Kosovu stvorila je 
G-din Khalodn Sinno, vršilac dužnosti šefa 

uslove za stabilnost Balkana, u pravcu proširenja 
Kancelarije za vezu Evropske komisije na Kosovu, 

EU i sa državama ovog regiona. On je u nastavku 
istakao je da Kosovo ima evropsku budućnosti, u 

rekao da će Evropska unija pružati modele 
čijoj funkciji će biti i ovaj projekat i glavna 

oporavka država, od posledica rata."Mi ćemo 
angažovanja će biti zakonodavstvo, finansijski 

pomagati stabilnost Kosova, prema evropskim 
procesi i integracije. On je izrazio nadu da će ovo 

kriterijumima. Kosovo ima istorijske mogućnosti 
parnterstvo između EU, Mađarske, Evropske 

za napredak. Zalagaćemo se da tranzicija Kosova 
komisije i Kosova, biti uspešno, a biće nastavljeno 

bude sa podrškom najboljih praksa država EU. 
i nakon dvogodišnjeg perioda.

Mađarska sa najboljim praksama biće primer 

Podrška u procesu usaglašavanja zakonodavstva sa normama i standardima EU

Susret sa Laszlo KOVER

  U okviru posete predsednika Nacionalne 

skupštine Mađarske g-dina Lászla KÖVÉRA , 

danas je u Skupštini Kosova organizovana 

službena ceremonija otvaranja Projekta 

bratimljenja, finansiranog od EU i menadžiranog 

od Kancelarije za vezu Evropske komisije na 

Kosovu, koji će sprovoditi Nacionalna skupština 

Mađarske.

      Nakon što je pozdravio mađarskog homologa 

g-dina Lászla KÖVÉRA, g-dina Sina iz 

Kancelarije za vezu Evropske komisije, kao i 

druge učesnike, predsednik Skupštine Kosova dr 

Jakup Krasnići je rekao da Skupština Kosova, od 

konstituisanja pa do danas, čini značajne korake 

u pravcu svoje konsolidacije, kao funkcionalna i 

efikasna zakonodavna institucija. 

  Stalno beleži  napretke u obavljanju 

zakonodavnih funkcija, nadgledanju, zastupanju 

interesa građana i povećanju razvoja i jačanje 

profesionalnih administrativnih kapaciteta. 

    Držane institucije su se stalno zalagale i zalažu 

se za stalni proces reformi, kako bi se odazvale 

zahtevima građana i izazovima vremena sa 

kojim se suočavaju. 
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Sastanak  predsednika Skupštine Mađarske 

g-dina Lászla KÖVÉRA  sa predstavnicima dve parlamentarne komisije  

Predstavnici Komisije za spoljne poslove i Komisije za članstvo u  EU.  
 “Mađarska je posvećenja za nastavak evropskih za evropske integracije Skupštine Kosova, sastali su 
integracija i proširenje EU i ne postoji razlog da neko se sa predsednikom Skupštine Mađarske g-dinom  
sumnja u našu iskrenost i posvećenost u tom Lászlóm  KÖVÉROM.

Ovom prilikom  poslanici Skupštine Kosova tražili su pravcu“. Zahvaljujemo vam na poverenju, jer ste 

od predsednika mađarske Skupštine da ova zemlja izabrali upravo Mađarsku da bude partner 

podrži Kosovo na putu ka EU, kao i da utiče na pet implementacije bratimljenja. Mađarska Skupština će 

država EU da priznaju Kosovo. pružiti svoju pomoć oko procesa pripreme na putu 
Predsednik Komisije za spoljne poslove    Aljbin ka EU i verujem da tokom ove dve godine vi ćete 
Kurti, poželevši dobrodošlicu mađarskoj delegaciji  iskoristiti ovu mogućnost“ istakao je  predsednik 
koju je predvodio  predsednik Skupštine Mađarske, Skupštine Mađarske, govoreći o projektu bratimljenja  
zahvalio je Mađarskoj  na priznanju  države Kosova, Nacionalne skupštine Mađarske sa Skupštinom 
nakon proglašenja  njegove nezavisnosti.       Kosova.
Tokom sastanka Kurti je rekao da država Kosovo  Ovom prilikom govorio je i potpredsednik Skupštine 
nastavlja da se suočava sa mnogim izazovima, i Komisije za evropske integracije   Džavit Haljiti, 
budući da  još uvek nema  dovoljan ekonomski ističući da je Kosovo već započelo proces pregovora  
razvoj i ima siromaštvo i nezaposlenost  u zemlji. On sa kojim se  pretenduje da budemo deo Evrope, ali 
je rekao da ,osim nedostatka ekonomskog razvoja, znajući poteškoće  koje će imati zemlja, napori će biti 
imamo i velike  političke probleme. „ Četvrtina naše nastavljeni da bismo  položili ispit i Kosovo postalo 
teritorije  je pokrivena ilegalnim neprijateljskim deo Evrope.                            
strukturama Srbije, koje imaju za cilj da učine državu Potpredsednik Skupštine Kosova Sabri Hamiti, 

Kosovo nefunkcionalnom  i  neuspešnom, između ostalog ,je rekao da su svi upoznati da zemlja 

naglašavajući da žele model Bosne za Kosovo“, treba da ima snažnog političkog sponzora za ulazak 

istakao je Kurti.   u Evropu i mi tražimo takvu podršku. „Tražimo 
Dalje, on je dodao da postoji konsenzus unutar pomoć za izgradnju Kosova kao normalne država, 
političkih partija u Skupštini Kosova za evropske stoga   nam je potrebna  ekonomska pomoć i 
integracije i zainteresovani smo da Kosovo  postane unutrašnji razvoj“. 
normalna država, sa pravom za što brže uključivanje U nastavku on je govorio i o liberalizaciji viza, ističući 

u EU. da Kosovo ima enormnu prisutnost EU kao 
Predsednik Nacionalne skupštine Mađarske  László monitoring, dok na drugoj strani paradoksalno ono je 
KÖVÉR istakao je  da će Mađarska nastaviti sa svojim najzatvorenija zemlja: „Ova zemlja ima potrebe za 
angažovanjem da se Albaniji, Makedoniji, Srbiji i pomoć, otvaranje, ali ne i kontrolu“ rekao je Haljiti.
svakoj državi koja nije članica EU, pruži mogućnost 

Kosovo – Makedonija, novi impulsi saradnje

Visoko su ocenjeni odnosi između Kosova i Makedonije, ali postavljena je potreba  njihovog daljeg 
produbljivanja
Ova poseta će davati nove  impulse saradnji između naših zemalja i parlamenata

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup saradnju sa Sobranjem Makedonije i dodao da će ova 

Krasnići, u društvu potpredsednika Džavita Haljitija, poseta davati  nove sadržaje i impulse daljoj saradnji. 

Sabrije Hamitija i Enisa Kervana,  ambasadora Kosova u Predsednik Krasnići je istakao potrebu saradnje i 

Skoplju Skendera  Durmišija i drugih saradnika, primio između administracija  oba parlamenta. 
„Mi, kao parlamenti, dužni smo da povećavamo je danas predsednika Sobranja Republike Makedonije g-
saradnju između dveju naših zemalja, da podstičemo dina Trajka Veljanoskog i parlamentarnu delegaciju koja 
naše egzekutivne organe  da proširuju odnose u svim ga je pratila, sa kojim je razgovarao o saradnji između 
oblastima: ekonomskoj, obrazovnoj, zdravstvenoj i dr. , dveju država, a posebno između dva parlamenta, kao i o 
radi promene i olakšavanja kvaliteta života građana mogućnosti daljeg produbljivanja ove saradnje.

Poželevši dobrodošlicu predsedniku Sobranja naših zemalja“, naglasio je čelnik Parlamenta Krasnići. 
U nastavku, predsednik Skupštine Kosova se zadržao i Makedonije, predsednik Krasnići je izneo  pregled rada 
na dobrosusedstvu koje gaji Kosovo sa svim njegovim unutar Skupštine Kosova i govorio o saradnji koju ona 
susedima, izuzev Srbije, koja nastavlja da ne priznaje ima sa parlamentima zemalja regiona i šire.  U tom 
realnost na Kosovu. kontekstu,  predsednik parlamenta Krasnići je ocenio 

Govoreći o evropskoj perspektivi regiona, predsednik On je izdvojio dve značajne odluke Sobranja Makedonije 

Parlamenta Krasnići je naglasio da to nameće potrebu u zadnjim godinama, u odnosu na Kosovo, i to: 

još veće saradnje između zemalja zapadnog Balkana i usvajanje Deklaracije u kojoj se preporučilo priznavanje 

prihvatanja evropskih vrednosti. On je, takođe, govorio i nezavisnosti Kosova od strane Vlade Makedonije i 

o preprekama na koje nailazi Kosovo na njegovom putu ratifikaciju Sporazuma o demarkaciji granice.
„Moja poseta danas daje pozitivan podstrek saradnji integracije, kao posledica nepriznavanja od strane svih 
između dveju država. Možemo izraziti zadovoljstvo što zemalja  Evropske unije.

Zahvaljujući se Predsedniku Krasnićiju na prijemu i nemamo nijedno otvoreno pitanje između dve države. U 

izražavajući zadovoljstvo što se nalazi na Kosovu, čelnik Sobranju Makedonije ratifikuje se mnogo sporazuma i 

makedonskog Sobranja Trajko Veljanoski, koji je u ovoj ugovora između Makedonije i Kosova. I, to je  jedan 

poseti bio u društvu članova Parlamentarne grupe za znak za intenzivnu saradnju između naših dveju 

saradnju sa Kosovom u Sobranju Makedonije, visoko je zemalja“, izrazio se čelnik makedonskog Sobranja, 

ocenio odnose i saradnju između Kosova i Makedonije i izražavajući zadovoljstvo što između Kosova i 

izrazio spremnost da Skupštini Kosova i drugim Makedonije postoji veoma dobra  trgovinska razmena, 

institucijama stavlja na raspolaganje parlamentarno ali je izneo potrebu njenog daljeg povećanja.  

iskustvo Makedonije.

Susret Laszlo KOVER sa parlamentarnim komisijama

Susret sa Trajko Veljanoskim             
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Sastanak  predsednika Skupštine Mađarske 

g-dina Lászla KÖVÉRA  sa predstavnicima dve parlamentarne komisije  

Predstavnici Komisije za spoljne poslove i Komisije za članstvo u  EU.  
 “Mađarska je posvećenja za nastavak evropskih za evropske integracije Skupštine Kosova, sastali su 
integracija i proširenje EU i ne postoji razlog da neko se sa predsednikom Skupštine Mađarske g-dinom  
sumnja u našu iskrenost i posvećenost u tom Lászlóm  KÖVÉROM.
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Kurti, poželevši dobrodošlicu mađarskoj delegaciji  iskoristiti ovu mogućnost“ istakao je  predsednik 
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makedonskog Sobranja Trajko Veljanoski, koji je u ovoj ugovora između Makedonije i Kosova. I, to je  jedan 

poseti bio u društvu članova Parlamentarne grupe za znak za intenzivnu saradnju između naših dveju 

saradnju sa Kosovom u Sobranju Makedonije, visoko je zemalja“, izrazio se čelnik makedonskog Sobranja, 

ocenio odnose i saradnju između Kosova i Makedonije i izražavajući zadovoljstvo što između Kosova i 

izrazio spremnost da Skupštini Kosova i drugim Makedonije postoji veoma dobra  trgovinska razmena, 

institucijama stavlja na raspolaganje parlamentarno ali je izneo potrebu njenog daljeg povećanja.  
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Skupština Republike Kosova IV saziv
                           

                        
         

 
Shodno  članovima  65.1 i   6.1 Ustava Republike Kosova  i članu 38. Poslovnika 

Skupštine,  Skupština Republike Kosova je, na  plenarnoj  sednici  održanoj  31. januara  2012. 
godine, usvojila ovu: 

 
 R E Z O L U C I J U 

o  završetku međunarodnog nadgledanja nezavisnosti  
 
 

1. Prepoznavajući napredak  koji je Kosovo učinilo u godinama od proglašenja nezavisnosti 

i  napredak koji će  učiniti;  
 

2. Pozdravljajući odluku Međunarodne  upravljačke grupe da počinje završetak 
međunarodnog nadgledanja nezavisnosti tokom 2012. godine; 

 
3. Verujući da je Kosovo spremno da prihvati svoje pravo mesto među nezavisnim 

zemljama sveta; 

 
4. Posvećeni ispunjavanju svih obaveza koje doprinose završetku faze nadgledanja 

nezavisnosti, imajući u vidu ključne  principe Sveobuhvatnog predloga za rešavanje 
statusa Ustavom i  zakonodavstvom Republike Kosova; 

 
5. Svesni da je Kosovo uvek postizalo  najveći  napredak  u pravcu nacionalnih ciljeva kada  

su se   političke snage i  lideri  ujedinili; 
 

6. Svečano se obavezuje za svoju podršku i  potpunu posvećenost  za brzo, potpuno i 

uspešno ostvarivanje ovog  nacionalnog cilja, posebno u blagovremenom donošenju svih 
ustavnih amandmana i drugog potrebnog zakonodavstva za privođenje kraju 

nadgledanje nezavisnosti;  

 
7. Poziva Vladu Republike Kosova,  uz  tesnu konsultaciju sa  čelnicima parlamentarnih 

stranaka zastupljenih u Skupštini,  članove  Međunarodne upravljačke grupe i 

Međunarodnog civilnog predstavnika, da   prioritetno  pripremi i  predloži za usvajanje 
zakonodavstvo koje je potrebno za kompletiranje  sprovođenja Sveobuhvatnog predloga, 

kao i da pripremi  sve potrebne ustavne amandmane i  dodatno zakonodavstvo i da  to  
podnese  Skupštini ne kasnije od četiri nedelje, od  dana donošenja ove rezolucije. 

 
8. Bazirajući se na član 71. Poslovnika Skupštine, ovlašćuje sadašnju  Ad-hok komisiju za  

ustavnu reformu da  pripremi  ustavne amandmane za ocenjivanje od Ustavnog suda,  da  
pripremi  ustavne i zakonodavne amandmane  za konačno usvajanje od  Skupštine 

Kosova. 
 

Br. 04-R-05 
Priština, 31. januar 2012.  

 

                                   

             

 
Na osnovu člana 65.1 Ustava Republike Kosova i člana 6, stav 1. i  člana 49. Poslovnika 

Skupštine Republike Kosova; 
Na osnovu člana 1.1 Ustava Republike Kosova, u kojem se kaže: “ Kosovo je nezavisna, 

suverena, demokratska, jedinstvena i  neodvojiva država; 
Izražavajući podršku za zaštitu i ostvarivanje prava zajednica, kao i  implementaciju u celosti 

Sveobuhvatnog predloga za rešavanje konačnog statusa Kosova; 
Ponovo potvrđujući posvećenost i volju za institucionalnu i društvenu integraciju zajednica  

koje žive u Republici Kosovu; 
Bazirajući se na institucionalno delovanje, unutar pravila koja  pruža pravni i ustavni poredak 

Republike Kosova, na predlog parlamentarnih grupa, 
 
Usvaja ovu 

DEKLARACIJU 
 

1. Skupština Republike Kosova odbacuje i proglašava protivpravnim i nevažećim referendum 
paralelnih struktura u severnim opštinama Kosova, finansiranih i usmerenih od Republike 
Srbije protiv nezavisnosti, suvereniteta i teritorijalnog integriteta Republike Kosova. 

 
2. Skupština Republike Kosova ocenjuje ovaj referendum kršenjem pravnog i ustavnog poretka 

Republike Kosova; 
 
 

3. Skupština Republike Kosova konstatuje da takozvani referendum, organizovan od ilegalnih 
struktura, ne proizvodi  nikakav pravni, politički efekat i kao takav je nevažeći; 

 

4. Skupština Republike Kosova ocenjuje da takva vaninstitucionalna i ilegalna organizovanja 
nanose štetu kontinuiranim naporima institucija Republike Kosova za integraciju srpske 

zajednice u institucionalni život; 
 

5. Skupština Republike Kosova ohrabruje srpsku zajednicu severnog dela da se što brže angažuje 
na implementaciji Sveobuhvatnog predloga za rešavanje statusa Kosova. 

 
6. Institucije Republike Kosova potvrđuju svoju spremnost za zaštitu i  poštovanje svih 

međunarodnih konvencija, koje garantuju slobode i prava građana, kao i prava manjina. 

 
Priština, 15.februar 2012.godine 
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Skupština Republike Kosova IV saziv
                           

                        
         

 
Shodno  članovima  65.1 i   6.1 Ustava Republike Kosova  i članu 38. Poslovnika 

Skupštine,  Skupština Republike Kosova je, na  plenarnoj  sednici  održanoj  31. januara  2012. 
godine, usvojila ovu: 

 
 R E Z O L U C I J U 

o  završetku međunarodnog nadgledanja nezavisnosti  
 
 

1. Prepoznavajući napredak  koji je Kosovo učinilo u godinama od proglašenja nezavisnosti 

i  napredak koji će  učiniti;  
 

2. Pozdravljajući odluku Međunarodne  upravljačke grupe da počinje završetak 
međunarodnog nadgledanja nezavisnosti tokom 2012. godine; 

 
3. Verujući da je Kosovo spremno da prihvati svoje pravo mesto među nezavisnim 

zemljama sveta; 

 
4. Posvećeni ispunjavanju svih obaveza koje doprinose završetku faze nadgledanja 

nezavisnosti, imajući u vidu ključne  principe Sveobuhvatnog predloga za rešavanje 
statusa Ustavom i  zakonodavstvom Republike Kosova; 

 
5. Svesni da je Kosovo uvek postizalo  najveći  napredak  u pravcu nacionalnih ciljeva kada  

su se   političke snage i  lideri  ujedinili; 
 

6. Svečano se obavezuje za svoju podršku i  potpunu posvećenost  za brzo, potpuno i 

uspešno ostvarivanje ovog  nacionalnog cilja, posebno u blagovremenom donošenju svih 
ustavnih amandmana i drugog potrebnog zakonodavstva za privođenje kraju 

nadgledanje nezavisnosti;  

 
7. Poziva Vladu Republike Kosova,  uz  tesnu konsultaciju sa  čelnicima parlamentarnih 

stranaka zastupljenih u Skupštini,  članove  Međunarodne upravljačke grupe i 

Međunarodnog civilnog predstavnika, da   prioritetno  pripremi i  predloži za usvajanje 
zakonodavstvo koje je potrebno za kompletiranje  sprovođenja Sveobuhvatnog predloga, 

kao i da pripremi  sve potrebne ustavne amandmane i  dodatno zakonodavstvo i da  to  
podnese  Skupštini ne kasnije od četiri nedelje, od  dana donošenja ove rezolucije. 

 
8. Bazirajući se na član 71. Poslovnika Skupštine, ovlašćuje sadašnju  Ad-hok komisiju za  

ustavnu reformu da  pripremi  ustavne amandmane za ocenjivanje od Ustavnog suda,  da  
pripremi  ustavne i zakonodavne amandmane  za konačno usvajanje od  Skupštine 

Kosova. 
 

Br. 04-R-05 
Priština, 31. januar 2012.  

 

                                   

             

 
Na osnovu člana 65.1 Ustava Republike Kosova i člana 6, stav 1. i  člana 49. Poslovnika 

Skupštine Republike Kosova; 
Na osnovu člana 1.1 Ustava Republike Kosova, u kojem se kaže: “ Kosovo je nezavisna, 

suverena, demokratska, jedinstvena i  neodvojiva država; 
Izražavajući podršku za zaštitu i ostvarivanje prava zajednica, kao i  implementaciju u celosti 

Sveobuhvatnog predloga za rešavanje konačnog statusa Kosova; 
Ponovo potvrđujući posvećenost i volju za institucionalnu i društvenu integraciju zajednica  

koje žive u Republici Kosovu; 
Bazirajući se na institucionalno delovanje, unutar pravila koja  pruža pravni i ustavni poredak 

Republike Kosova, na predlog parlamentarnih grupa, 
 
Usvaja ovu 

DEKLARACIJU 
 

1. Skupština Republike Kosova odbacuje i proglašava protivpravnim i nevažećim referendum 
paralelnih struktura u severnim opštinama Kosova, finansiranih i usmerenih od Republike 
Srbije protiv nezavisnosti, suvereniteta i teritorijalnog integriteta Republike Kosova. 

 
2. Skupština Republike Kosova ocenjuje ovaj referendum kršenjem pravnog i ustavnog poretka 

Republike Kosova; 
 
 

3. Skupština Republike Kosova konstatuje da takozvani referendum, organizovan od ilegalnih 
struktura, ne proizvodi  nikakav pravni, politički efekat i kao takav je nevažeći; 

 

4. Skupština Republike Kosova ocenjuje da takva vaninstitucionalna i ilegalna organizovanja 
nanose štetu kontinuiranim naporima institucija Republike Kosova za integraciju srpske 

zajednice u institucionalni život; 
 

5. Skupština Republike Kosova ohrabruje srpsku zajednicu severnog dela da se što brže angažuje 
na implementaciji Sveobuhvatnog predloga za rešavanje statusa Kosova. 

 
6. Institucije Republike Kosova potvrđuju svoju spremnost za zaštitu i  poštovanje svih 

međunarodnih konvencija, koje garantuju slobode i prava građana, kao i prava manjina. 

 
Priština, 15.februar 2012.godine 
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Na osnovu člana 56. Poslovnika Skupštine Republike Kosova, Funkcionalna komisija je razmatrala 
Nacrt poslovnika Skupštine Republike Kosova i uputila izveštaj sa preporukama za razmatranje na 
plenarnoj sednici, na prvo čitanje.
Prezentaciju i obrazloženje novog  Nacrta poslovnika
ispred Skupštine predstavio je predsednik Podkomisije za mandate, imunitete i Poslovnik Skupštine, 
poslanik Armend Zemaj

pripreme za usvajanje budžeta i budžetskih obračuna 

Skupštine, zajedno sa drugim pratećim pitanjima u 

oblasti administracije i budžeta, nadležnost je 

Predsedništva Skupštine.
- Utvrđivanje kalendara rada Skupštine i utvrđivanje 

predloga dnevnog reda za plenarnu sednicu, koje su                        Pravo Skupštine 
do sada bile u nadležnosti Predsedništva Skupštine, sa Republike Kosova, za uređenje 
novim predlogom – izmenama biće u nadležnosti unutrašnjeg organizovanja i način 
konferencije predsednika.rada, sa Poslovnikom Skupštine, bazira se na član 
- Konferencija predsednika je novo telo, koje ima 76.Ustava Republike Kosova. Pravna osnova za izradu 
nekoliko karakteristika međufrakcionalnog karaktera, Poslovnika Skupštine četvrtog saziva, kao izmena 
u ovom slučaju pozicija – opozicija. Konferenciju Poslovnika Skupštine trećeg saziva, je Poslovnik na 
predsednika ne bira Skupština, već je sastavljena od snazi, član  81.
predsednika Skupštine i potpredsednika svih Izmena Poslovnika na snazi, u prvom redu je 
parlamentarnih partija.neophodnost usaglašavanja sa Ustavom, a zatim i 
Konferencija je koordinaciono – operativno telo, koji težnji za progresom i najboljim parlamentarnim 
koordinira i čini operativnim u proceduralnom praksama Skupštine Republike Kosova.
aspektu, parlamentarne aktivnosti. Ona radi prema Unutrašnje organizovanje Skupštine i zadaci i 
principu konsenzusa i u slučaju nepostizanja odgovornosti organa, utvrđeni su Ustavom. Ustavom 
konsenzusa, pitanja se upućuju Skupštini za je utvrđen i slučaj kad predsednik i potpredsednici 
donošenje odluka. deluju kao Predsedništvo Skupštine. ( član 67. Ustava 
- Unutrašnje organizovanje Skupštine utvrđuje način utvrđuje Predsedništvo). Citiram: “Predsednik i 
funkcionisanja Skupštine, na plenarnoj sednici i način potpredsednici formiraju Predsedništvo Skupštine.  
donošenja akata od strane Skupštine. Predsedništvo je odgovorno za administrativno 
Predlog – Poslovnik Skupštine, u celini je dokument, 

funkcionisanje Skupštine, na način utvrđen 
kao celina je dokument solidnog uređivanje i dobra 

Poslovnikom Skupštine ” završen citat.
osnova za njegovo dalje obogaćivanje sa najboljim Polazeći od ove ustavne obaveze, pojedini zadaci 
standardima i praksama razvijenih demokratija, kao prenose se na druge instance, dok drugi i dalje ostaju. 
amer ička  i  zapadnoevropska  demokrat i ja .  - Službeni dokumenti za Skupštinu, koji su se do sada 
Zahvaljujem članovima Podkomisije i Američkom adresirali Predsedništvu Skupštine za dalje 
nacionalnom demokratskom  institutu – NDI na prosleđivanje, nakon usvajanja ovih izmena, treba da 
profesionalnoj podršci; OEBS-u na organizovanju se  upute  Predsedniku Skupšt ine .  Takođe,  
radionica i podršci eksperata kao i Evropskoj komisiji međupar lamentarna  saradnja  će  pr ipadat i  
na Kosovu. Predsedniku Skupštine u saradnji sa predsednicima 

parlamentarnih grupa i Skupštinom.
- Administrativno funkcionisanje Skupštine i 

ARMEND ZEMAJ - LDK

Ispravke Poslovnika Skupštine
Skupština Republike Kosova 

IV saziv

 

IV Legislatura 
Skupština Republike Kosova, 

Na osnovu člana 65. (1) Ustava Republike Kosova, 
Istakavši ponovo da je Republika Kosovo nezavisna, suverena, demokratska država i 
multietničko društvo sa evropskim načelima, 
Istakavši naše obaveze da štitimo suverenost i teritorijalni integritet Republike Kosova, 
Reafirmišući privrženost Republike Kosova za svoju evro-atlantsku budućnost i dobro 
susedske odnose, 
Ponovno istakavši obavezu Republike Kosova za zaštitu prava svih njenih građana, 
uključujući prava zajednica i pravo dvojnog državljanstva, uzimajući u obzir da svi koji 
imaju dvojno državljanstvo u evropskim zemljama, imaju pravo glasa na 
parlamentarnim izborima koji se održavaju u zemljama u kojima imaju dotično 
državljanstvo. 

Na plenarnoj sednici održanoj 15 marta 2012, usvaja sledeću: 

                                                                R e z o l u c i j u 

1. Ističemo da bi organizovanje jednostranih opštih i lokalnih izbora u drugoj evropskoj 
zemlji jeste kršenje suverenosti i povreda dobrosusedskih odnosa. 

2. Zaključujemo da Skupština Republike Kosovo neće dozvoliti održavanje izbora Srbije 
na Kosovu i obavezuje Vladu Republike Kosova da realizuje ovu odluku. 
3. Skupština i Vlada Republike Kosova jednoglasno ističu da su građani Republike 
Kosova jedinstveni protiv održavanja bilo kakvog izbornog procesa koji bi minirao 
državni suverenitet Kosova, koji bi kršio državnost i teritorijalni integritet i za posledicu 
imao miniranje procesa međuetničkog pomirenja na Kosovu. 

4. Skupština Republike Kosova potvrđuje da će svi politički subjekti, bez obzira pozicija 
ili opozicija, raditi u skladu sa evropskim načelima, međunarodnim pravom i Ustavom 
Republike Kosova. 

Br. 04-R-06 
Priština, 15 marta 2012 
Predsednik Skupštine, 
Jakup Krasniqi
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Na osnovu člana 56. Poslovnika Skupštine Republike Kosova, Funkcionalna komisija je razmatrala 
Nacrt poslovnika Skupštine Republike Kosova i uputila izveštaj sa preporukama za razmatranje na 
plenarnoj sednici, na prvo čitanje.
Prezentaciju i obrazloženje novog  Nacrta poslovnika
ispred Skupštine predstavio je predsednik Podkomisije za mandate, imunitete i Poslovnik Skupštine, 
poslanik Armend Zemaj

pripreme za usvajanje budžeta i budžetskih obračuna 

Skupštine, zajedno sa drugim pratećim pitanjima u 

oblasti administracije i budžeta, nadležnost je 

Predsedništva Skupštine.
- Utvrđivanje kalendara rada Skupštine i utvrđivanje 

predloga dnevnog reda za plenarnu sednicu, koje su                        Pravo Skupštine 
do sada bile u nadležnosti Predsedništva Skupštine, sa Republike Kosova, za uređenje 
novim predlogom – izmenama biće u nadležnosti unutrašnjeg organizovanja i način 
konferencije predsednika.rada, sa Poslovnikom Skupštine, bazira se na član 
- Konferencija predsednika je novo telo, koje ima 76.Ustava Republike Kosova. Pravna osnova za izradu 
nekoliko karakteristika međufrakcionalnog karaktera, Poslovnika Skupštine četvrtog saziva, kao izmena 
u ovom slučaju pozicija – opozicija. Konferenciju Poslovnika Skupštine trećeg saziva, je Poslovnik na 
predsednika ne bira Skupština, već je sastavljena od snazi, član  81.
predsednika Skupštine i potpredsednika svih Izmena Poslovnika na snazi, u prvom redu je 
parlamentarnih partija.neophodnost usaglašavanja sa Ustavom, a zatim i 
Konferencija je koordinaciono – operativno telo, koji težnji za progresom i najboljim parlamentarnim 
koordinira i čini operativnim u proceduralnom praksama Skupštine Republike Kosova.
aspektu, parlamentarne aktivnosti. Ona radi prema Unutrašnje organizovanje Skupštine i zadaci i 
principu konsenzusa i u slučaju nepostizanja odgovornosti organa, utvrđeni su Ustavom. Ustavom 
konsenzusa, pitanja se upućuju Skupštini za je utvrđen i slučaj kad predsednik i potpredsednici 
donošenje odluka. deluju kao Predsedništvo Skupštine. ( član 67. Ustava 
- Unutrašnje organizovanje Skupštine utvrđuje način utvrđuje Predsedništvo). Citiram: “Predsednik i 
funkcionisanja Skupštine, na plenarnoj sednici i način potpredsednici formiraju Predsedništvo Skupštine.  
donošenja akata od strane Skupštine. Predsedništvo je odgovorno za administrativno 
Predlog – Poslovnik Skupštine, u celini je dokument, 

funkcionisanje Skupštine, na način utvrđen 
kao celina je dokument solidnog uređivanje i dobra 

Poslovnikom Skupštine ” završen citat.
osnova za njegovo dalje obogaćivanje sa najboljim Polazeći od ove ustavne obaveze, pojedini zadaci 
standardima i praksama razvijenih demokratija, kao prenose se na druge instance, dok drugi i dalje ostaju. 
amer ička  i  zapadnoevropska  demokrat i ja .  - Službeni dokumenti za Skupštinu, koji su se do sada 
Zahvaljujem članovima Podkomisije i Američkom adresirali Predsedništvu Skupštine za dalje 
nacionalnom demokratskom  institutu – NDI na prosleđivanje, nakon usvajanja ovih izmena, treba da 
profesionalnoj podršci; OEBS-u na organizovanju se  upute  Predsedniku Skupšt ine .  Takođe,  
radionica i podršci eksperata kao i Evropskoj komisiji međupar lamentarna  saradnja  će  pr ipadat i  
na Kosovu. Predsedniku Skupštine u saradnji sa predsednicima 

parlamentarnih grupa i Skupštinom.
- Administrativno funkcionisanje Skupštine i 

ARMEND ZEMAJ - LDK

Ispravke Poslovnika Skupštine
Skupština Republike Kosova 

IV saziv

 

IV Legislatura 
Skupština Republike Kosova, 

Na osnovu člana 65. (1) Ustava Republike Kosova, 
Istakavši ponovo da je Republika Kosovo nezavisna, suverena, demokratska država i 
multietničko društvo sa evropskim načelima, 
Istakavši naše obaveze da štitimo suverenost i teritorijalni integritet Republike Kosova, 
Reafirmišući privrženost Republike Kosova za svoju evro-atlantsku budućnost i dobro 
susedske odnose, 
Ponovno istakavši obavezu Republike Kosova za zaštitu prava svih njenih građana, 
uključujući prava zajednica i pravo dvojnog državljanstva, uzimajući u obzir da svi koji 
imaju dvojno državljanstvo u evropskim zemljama, imaju pravo glasa na 
parlamentarnim izborima koji se održavaju u zemljama u kojima imaju dotično 
državljanstvo. 

Na plenarnoj sednici održanoj 15 marta 2012, usvaja sledeću: 

                                                                R e z o l u c i j u 

1. Ističemo da bi organizovanje jednostranih opštih i lokalnih izbora u drugoj evropskoj 
zemlji jeste kršenje suverenosti i povreda dobrosusedskih odnosa. 

2. Zaključujemo da Skupština Republike Kosovo neće dozvoliti održavanje izbora Srbije 
na Kosovu i obavezuje Vladu Republike Kosova da realizuje ovu odluku. 
3. Skupština i Vlada Republike Kosova jednoglasno ističu da su građani Republike 
Kosova jedinstveni protiv održavanja bilo kakvog izbornog procesa koji bi minirao 
državni suverenitet Kosova, koji bi kršio državnost i teritorijalni integritet i za posledicu 
imao miniranje procesa međuetničkog pomirenja na Kosovu. 

4. Skupština Republike Kosova potvrđuje da će svi politički subjekti, bez obzira pozicija 
ili opozicija, raditi u skladu sa evropskim načelima, međunarodnim pravom i Ustavom 
Republike Kosova. 

Br. 04-R-06 
Priština, 15 marta 2012 
Predsednik Skupštine, 
Jakup Krasniqi
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Član  18- prava i odgovornosti Član 46. stav 5 proceduralni predlozi   gde se kaže: 

poslanika. Izbrisan je stav u „kada poslanik  upućuje proceduralni predlog da je 

kojem poslanik ima pravo kršeno njegovo pravo, predsednik Skupštine 

pristupa u materijalne podatke i razmatra predlog i  najdalje do naredne plenarne 

službene dokumente i l i  se  sednice informiše Skupštinu, da li je isti važeći. Kada 

uzimaju od radnih tela Skupštine,  se krše prava, predsednika, on nalaže prekršiocu da  

o s o b l j a  S k u p š t i n e ,  V l a d e  to ispravi. Šta se događa u slučaju kršenja prava 

ministarstava, carina i administracije. Ova tačka poslanika od strane poslanika Skupštine? Član 50, 

treba da se doda, budući da smo mi ,kao kvorum, donošenje odluka i glasanja. Vlada je vršila 

parlamentarna grupa, veoma značajni pritisak na Skupštinu, kod poslanika, kao o pitanju 
Član 14 – slobodno deklarisanje poslanika  i izbora predsednika, glasanju zakona ili ne, raznih 
parlamentarnih grupa. Dobro je što je dodato 10 mocija. Mislimo da to treba da bude posebna tačka, 
minuta za slobodno deklarisanje poslanika. koja izričito zabranjuje svaki pokušaj ili uticaj putem 
Međutim, vreme za jednog poslanika je samo 3 raznih formi pritisaka  na glasanja poslanika. 
minuta. Toliko vremena je dodeljeno poslaniku i za Takođe, zabranjuje pauze ili odmore tokom glasanja. 
repliku, dok  se za slobodno deklarisanje pokreće Ni jedan poslanik, član Vlade ili predsednik 
veoma značajno pitanje i ovo vreme nije uvek  Skupštine,  ne treba imati pravo za prekid sednice 
dovoljno. pre glasanja

ALBULJENA HADŽIU  - VV

Mislim da je Skupština Kosova koji može da se avanzira, jer se u Skupštini uvek 

tokom  četiri saziva počela  da događaju delimični pregovori,  sporazumi između 

g r a d i  s v o j u  p o l i t i č k u  političkih snaga, , jer političke grupe imaju različita 

f i z i o n o m i j u ,  f i z i o n o m i j u  mišljenja i interese , koje  treba usaglasiti na način 

funkcionisanja i ono što smo mi kao kad bismo imali poslovnik,  prema kome bismo  

svi  zajedno već duže naučili, je se svi saglasili, bar o onome što je postignuto

d a  d e m o k r a t i j a  z a h t e v a  

vremena i razvija se  postepeno. 
To se dogodilo i u ovom poslovniku Skupštine 

Kosova, verujem zbog toga jer je avanziran  deo, 

ARDIAN ĐINI,  AAK, 

Ako pogledamo član 23. tačka 1 zastupnike, koji nemaju mogućnosti da formiraju 

kaže se da poslanik mora da svoje parlamentarne grupe. A znate da u Parlamentu 

bude član najmanje u jednoj imamo više takvih zastupnika i da se njihova jačina 

parlamentarnoj komisiji, što zasniva i bazira na učešću u radu Skupštine 

ranije nijo bilo slučaj. Republike Kosova, a ako nisu članovi nijedne 
I tačka 5  istog ovog člana, u komisije, njihova jačina se gubi, kao što to stoji u 
nastavku se kaže da se to tački 3 sastav parlamentarne komisije reflektuje 
određuje od strane predsednika političku snagu parlamentarnih grupa i ja bih tu 

Skupštine Republike Kosova. A misli se na one dodao i zastupnika. 

HAMZA BALJE 

Nakon 10 godina parlamentarnog omogućiti bolje planiranje rada u zakonodavnoj oblasti.
              - Jedinica za otklanjanje kolizije zakona.     sistema, u Republici Kosovu 
              - Jedinica za usaglašavanje zakona. f o r m i r a n i  s u  a u t o h t o n i  
              - Profesionalna jedinica za uređivanje zakona.  parlamentarni sistemi i to je veličina 
Treći momen  - Stimulisanje  građanskih inicijativa: j edne  zeml je ,  gde  se  pored 
Pre određenog vremena, mi smo usvojili Zakon o 

međunarodnih iskustava, najbolji 
građanskim inicijativama, koji smo amandmandovali i 

parlamentarnih praksi, stvaraju  
afirmisali pravo  10.000 državljana da predlože  i budu 

domaće prakse koje se primenjuju u  
predlagači zakona .    

parlamentarnom životu.                          
U ovom poslovniku, Komisija je ovaj član dodala pre 

Želeo bih da se posvetim pojedinim momentima koje 
stupanja na snagu zakona, jer ovaj zakon smo ranije 

smatram značajnim:
usvojili. Predvideli  smo nekoliko svečanih procedura koje Prvi moment  je stimulisanje aktivnosti Parlamenta u 
se odvijaju u Skupštini Kosova za slučajeve, kada se zakonima – davanje, jer  je Parlament  prema Ustavu 
dostavljaju peticije ili zakoni koje predlažu 10.000 zakonodavni  organ, znači nije najviši državni organ, već 
građana. Stoga, u Poslovniku treba da se predvidi zakonodavna vlast. U stvari, Poslovnik Skupštine sadrži 
odredba koja reguliše ove procedure, znači proceduru malo odredbi, koje stimulišu aktivni pristup u Parlamentu 
prijema jedne peticije ili zakona koji predlažu 10.000 za promovisanje parlamentarnih inicijativa  za izradu 
građana, koje treba da se odvijaju svečano u kancelariji zakona. Činjenica je da parlamentarne prakse drugih 
predsednika Skupštine ili u prostorijama Skupštine.                                          zemalja,  gde se 90% inicijativa očekuje od Vlade ili drugih 
Četvrti moment  je glasanje u Parlamentu sa   2/3.  U 

sponzora. Mislim da u Poslovnik treba da se ugrade 
našem Ustavu imamo 20 raznih situacija, gde se glasanje 

mehanizmi  kojima se stimulišu i podržavaju inicijative  
zakona vrši sa 2/3 ili dvostrukom većinom. Kolege su 

Parlamenta za izradu zakona.
izradile Poslovnik, regulisale  procedure usvajanja zakona Drugi moment  je jačanje administrativnih kapaciteta 
na svim razmatranjima i glasanjima, ali mislim da postoji Parlamenta,  što znači takozvane parlamentarne logistike. 
potreba za još  2 – 3 člana, gde se tačno definišu slučajevi I u  poslednjem  Izveštaju o progresu videli smo  3-4 
sa 2/3 i procedure glasanja sa 2/3, jer u našoj praksi je raznih  pozicija, koje se odnose na Parlament i koje 
postojala nejasnoća ili smo imali kršenje Ustava, ne zahteva ju  povećan je  kapac i te ta  zakonodavne  
shvatajući glasanje  sa 2/3 i postoji potreba da Poslovnik, konzulencije.
u ovom pravcu sadrži sve segmente – kvorum i procedure  Predlažem da u okviru diskusije o Poslovniku o 
glasanja. unutrašnjem organizovanju administracije Skupštine, da 

se formiraju 3 nove jedinice koje će povećati kvalitet i 

Arsim BAJRAMI - PDK

Kod priloga br. 2, postoji razlika u Dalje, nadležnosti, odnosno  kad je reč o delokrugu 

naslovu u verziji na albanskom i Komisije za spoljne poslove,  možemo da konstatujemo 

srpskom jeziku. Na albanskom se da je  veliki broj odgovornosti eliminisan.                           
Znači, eliminisan je deo  aktuelnog poslovnika gde se k a ž e   s a m o  „ d e l o k r u g  
kaže „u koordinaciji sa predsednikom i Predsedništvom parlamentarnih komisija“ dok na 
Skupštine imamo  saradnju sa drugim parlamentima“. srpskom  stoji reč „odgovornost“ 
Dalje, izbrisan je deo pratioca predsednika Skupštine na kako je  u aktuelnoj  verzi j i  
međunarodnim parlamentarnim sastancima. Takođe i Poslovnika Skupštine.

 Znači , reč „odgovornost“ je izbrisana u verziji ministra spoljnih poslova na susretima koji su značajni. 

albanskog jezika i sad ne znam gde je greška. Čitajući Izbrisano  je značajno pitanje ratifikacije u bloku ili 

ovaj  poslovnik mislim da  verzija na albanskom jeziku pojedinačno postojećih traktata, koje  Kosovo želi da 

treba da bude tačna, jer je postojalo zalaganje da se potpiše. Takođe, izbrisano je i praćenje pregovora koji 

smanji što više uloga parlamentarnih komisija, stoga je rukovodi Vlada, za  zajedničko učešće u novim 

izbrisana reč „odgovornost“ koja je veoma blizu drugom traktatima gde se kaže za Komisiju za spoljne poslove 

izrazu „nadležnost“. Međutim,  delokrug je više zona da započne raspravu o njihovoj ratifikaciji. 
Takođe je izbrisan deo gde Komisija može da zahteva gde se nalazi komisija i u kojoj može da deluje, dok  se 
konkretne podatke, uključujući i neposredne izveštaje reč: „odgovornost“ odnosi  na nadležnost, na ulogu i 
ministra ili odgovornih lica, kad se to zahteva od značaj koji ima komisija.  

Znači, više izgleda da nije izbrisana reč „odgovornost“ u Komisije. Znači postoji smanjenje nadležnosti,  to se 

verziji na srpskom jeziku, nego da je pogrešno izbrisana odražava, prema svemu sudeći, brisanjem reči 

na albanskom jeziku.   „odgovornosti“, i ostaje samo reč „delokrug“. 

Albin KURTI - VV
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Član  18- prava i odgovornosti Član 46. stav 5 proceduralni predlozi   gde se kaže: 

poslanika. Izbrisan je stav u „kada poslanik  upućuje proceduralni predlog da je 

kojem poslanik ima pravo kršeno njegovo pravo, predsednik Skupštine 

pristupa u materijalne podatke i razmatra predlog i  najdalje do naredne plenarne 

službene dokumente i l i  se  sednice informiše Skupštinu, da li je isti važeći. Kada 

uzimaju od radnih tela Skupštine,  se krše prava, predsednika, on nalaže prekršiocu da  

o s o b l j a  S k u p š t i n e ,  V l a d e  to ispravi. Šta se događa u slučaju kršenja prava 

ministarstava, carina i administracije. Ova tačka poslanika od strane poslanika Skupštine? Član 50, 

treba da se doda, budući da smo mi ,kao kvorum, donošenje odluka i glasanja. Vlada je vršila 

parlamentarna grupa, veoma značajni pritisak na Skupštinu, kod poslanika, kao o pitanju 
Član 14 – slobodno deklarisanje poslanika  i izbora predsednika, glasanju zakona ili ne, raznih 
parlamentarnih grupa. Dobro je što je dodato 10 mocija. Mislimo da to treba da bude posebna tačka, 
minuta za slobodno deklarisanje poslanika. koja izričito zabranjuje svaki pokušaj ili uticaj putem 
Međutim, vreme za jednog poslanika je samo 3 raznih formi pritisaka  na glasanja poslanika. 
minuta. Toliko vremena je dodeljeno poslaniku i za Takođe, zabranjuje pauze ili odmore tokom glasanja. 
repliku, dok  se za slobodno deklarisanje pokreće Ni jedan poslanik, član Vlade ili predsednik 
veoma značajno pitanje i ovo vreme nije uvek  Skupštine,  ne treba imati pravo za prekid sednice 
dovoljno. pre glasanja

ALBULJENA HADŽIU  - VV

Mislim da je Skupština Kosova koji može da se avanzira, jer se u Skupštini uvek 

tokom  četiri saziva počela  da događaju delimični pregovori,  sporazumi između 

g r a d i  s v o j u  p o l i t i č k u  političkih snaga, , jer političke grupe imaju različita 

f i z i o n o m i j u ,  f i z i o n o m i j u  mišljenja i interese , koje  treba usaglasiti na način 

funkcionisanja i ono što smo mi kao kad bismo imali poslovnik,  prema kome bismo  

svi  zajedno već duže naučili, je se svi saglasili, bar o onome što je postignuto

d a  d e m o k r a t i j a  z a h t e v a  

vremena i razvija se  postepeno. 
To se dogodilo i u ovom poslovniku Skupštine 

Kosova, verujem zbog toga jer je avanziran  deo, 

ARDIAN ĐINI,  AAK, 

Ako pogledamo član 23. tačka 1 zastupnike, koji nemaju mogućnosti da formiraju 

kaže se da poslanik mora da svoje parlamentarne grupe. A znate da u Parlamentu 

bude član najmanje u jednoj imamo više takvih zastupnika i da se njihova jačina 

parlamentarnoj komisiji, što zasniva i bazira na učešću u radu Skupštine 

ranije nijo bilo slučaj. Republike Kosova, a ako nisu članovi nijedne 
I tačka 5  istog ovog člana, u komisije, njihova jačina se gubi, kao što to stoji u 
nastavku se kaže da se to tački 3 sastav parlamentarne komisije reflektuje 
određuje od strane predsednika političku snagu parlamentarnih grupa i ja bih tu 

Skupštine Republike Kosova. A misli se na one dodao i zastupnika. 

HAMZA BALJE 

Nakon 10 godina parlamentarnog omogućiti bolje planiranje rada u zakonodavnoj oblasti.
              - Jedinica za otklanjanje kolizije zakona.     sistema, u Republici Kosovu 
              - Jedinica za usaglašavanje zakona. f o r m i r a n i  s u  a u t o h t o n i  
              - Profesionalna jedinica za uređivanje zakona.  parlamentarni sistemi i to je veličina 
Treći momen  - Stimulisanje  građanskih inicijativa: j edne  zeml je ,  gde  se  pored 
Pre određenog vremena, mi smo usvojili Zakon o 

međunarodnih iskustava, najbolji 
građanskim inicijativama, koji smo amandmandovali i 

parlamentarnih praksi, stvaraju  
afirmisali pravo  10.000 državljana da predlože  i budu 

domaće prakse koje se primenjuju u  
predlagači zakona .    

parlamentarnom životu.                          
U ovom poslovniku, Komisija je ovaj član dodala pre 

Želeo bih da se posvetim pojedinim momentima koje 
stupanja na snagu zakona, jer ovaj zakon smo ranije 

smatram značajnim:
usvojili. Predvideli  smo nekoliko svečanih procedura koje Prvi moment  je stimulisanje aktivnosti Parlamenta u 
se odvijaju u Skupštini Kosova za slučajeve, kada se zakonima – davanje, jer  je Parlament  prema Ustavu 
dostavljaju peticije ili zakoni koje predlažu 10.000 zakonodavni  organ, znači nije najviši državni organ, već 
građana. Stoga, u Poslovniku treba da se predvidi zakonodavna vlast. U stvari, Poslovnik Skupštine sadrži 
odredba koja reguliše ove procedure, znači proceduru malo odredbi, koje stimulišu aktivni pristup u Parlamentu 
prijema jedne peticije ili zakona koji predlažu 10.000 za promovisanje parlamentarnih inicijativa  za izradu 
građana, koje treba da se odvijaju svečano u kancelariji zakona. Činjenica je da parlamentarne prakse drugih 
predsednika Skupštine ili u prostorijama Skupštine.                                          zemalja,  gde se 90% inicijativa očekuje od Vlade ili drugih 
Četvrti moment  je glasanje u Parlamentu sa   2/3.  U 

sponzora. Mislim da u Poslovnik treba da se ugrade 
našem Ustavu imamo 20 raznih situacija, gde se glasanje 

mehanizmi  kojima se stimulišu i podržavaju inicijative  
zakona vrši sa 2/3 ili dvostrukom većinom. Kolege su 

Parlamenta za izradu zakona.
izradile Poslovnik, regulisale  procedure usvajanja zakona Drugi moment  je jačanje administrativnih kapaciteta 
na svim razmatranjima i glasanjima, ali mislim da postoji Parlamenta,  što znači takozvane parlamentarne logistike. 
potreba za još  2 – 3 člana, gde se tačno definišu slučajevi I u  poslednjem  Izveštaju o progresu videli smo  3-4 
sa 2/3 i procedure glasanja sa 2/3, jer u našoj praksi je raznih  pozicija, koje se odnose na Parlament i koje 
postojala nejasnoća ili smo imali kršenje Ustava, ne zahteva ju  povećan je  kapac i te ta  zakonodavne  
shvatajući glasanje  sa 2/3 i postoji potreba da Poslovnik, konzulencije.
u ovom pravcu sadrži sve segmente – kvorum i procedure  Predlažem da u okviru diskusije o Poslovniku o 
glasanja. unutrašnjem organizovanju administracije Skupštine, da 

se formiraju 3 nove jedinice koje će povećati kvalitet i 

Arsim BAJRAMI - PDK

Kod priloga br. 2, postoji razlika u Dalje, nadležnosti, odnosno  kad je reč o delokrugu 

naslovu u verziji na albanskom i Komisije za spoljne poslove,  možemo da konstatujemo 

srpskom jeziku. Na albanskom se da je  veliki broj odgovornosti eliminisan.                           
Znači, eliminisan je deo  aktuelnog poslovnika gde se k a ž e   s a m o  „ d e l o k r u g  
kaže „u koordinaciji sa predsednikom i Predsedništvom parlamentarnih komisija“ dok na 
Skupštine imamo  saradnju sa drugim parlamentima“. srpskom  stoji reč „odgovornost“ 
Dalje, izbrisan je deo pratioca predsednika Skupštine na kako je  u aktuelnoj  verzi j i  
međunarodnim parlamentarnim sastancima. Takođe i Poslovnika Skupštine.

 Znači , reč „odgovornost“ je izbrisana u verziji ministra spoljnih poslova na susretima koji su značajni. 

albanskog jezika i sad ne znam gde je greška. Čitajući Izbrisano  je značajno pitanje ratifikacije u bloku ili 

ovaj  poslovnik mislim da  verzija na albanskom jeziku pojedinačno postojećih traktata, koje  Kosovo želi da 

treba da bude tačna, jer je postojalo zalaganje da se potpiše. Takođe, izbrisano je i praćenje pregovora koji 

smanji što više uloga parlamentarnih komisija, stoga je rukovodi Vlada, za  zajedničko učešće u novim 

izbrisana reč „odgovornost“ koja je veoma blizu drugom traktatima gde se kaže za Komisiju za spoljne poslove 

izrazu „nadležnost“. Međutim,  delokrug je više zona da započne raspravu o njihovoj ratifikaciji. 
Takođe je izbrisan deo gde Komisija može da zahteva gde se nalazi komisija i u kojoj može da deluje, dok  se 
konkretne podatke, uključujući i neposredne izveštaje reč: „odgovornost“ odnosi  na nadležnost, na ulogu i 
ministra ili odgovornih lica, kad se to zahteva od značaj koji ima komisija.  

Znači, više izgleda da nije izbrisana reč „odgovornost“ u Komisije. Znači postoji smanjenje nadležnosti,  to se 

verziji na srpskom jeziku, nego da je pogrešno izbrisana odražava, prema svemu sudeći, brisanjem reči 

na albanskom jeziku.   „odgovornosti“, i ostaje samo reč „delokrug“. 

Albin KURTI - VV
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Ja neću dužiti razgovor, jer ću želim da kažem?  
Da  imamo parlament koji vodi većina, predsednik i reči samo  nekoliko pitanja, 
jedan potpredsednik uslovno, opozicija ima jednog budući da sam čuo da se hvali 
formalnog potpredsednika, ali to se ne događa rad Komisije, a sad ima puno 
ovde, jer se sankcionišu – i izbori, zastupanje – primedbi, što sad izgleda da 
političko rukovodstvo, prema Ustavu. Tokom nije tako savršen, logično.                 

U memorandumu objašnjenja se kaže da se ovaj drugog razmatranja izrađivač treba da se posveti 

poslovnik  bazira na evropske poslovnike, ali nije ovom pitanju, jer se ne može izbeći. 
- Drugo pitanje: Predlažem da se kod dela komisije rečeno na koje, a zatim se kaže da je nov.                          

Nov je samo u jednom pogledu, da se funkcije koje formira Ustavna komisija Skupštine Republike 

je imalo Predsedništvo, u vezi dnevnog reda, Kosova. Ne želim da elaborišem danas razloge, jer 

prenose na novu instituciju pod  nazivom su razlozi kod nas multi i ustavni , a šta nas politički 

konferencija predsednika.     očekuje  u buduće. 
Ovde se objašnjava jedno, znači konferencija Ne možemo da krpimo ustav od slučaja do slučaja 

predsednika preuzima proceduralne zakonske sa ad-hoc komisijama. Skupština treba da ima stalnu 

nadležnosti, a Predsedništvo proceduralne ustavnu komisiju, na čijem čelu će biti predsednik 

administrativne nadležnosti. Parlamenta, kao i u svakom parlamentu. U ovom 
Ja neću dalje objašnjavati, samo zahtevam da se broju zastupanja. Neka se partije dogovore o 
pogledaju bolje članovi 64. i 67. Ustava. Tu se može formatu, jer mi ne možemo ići dalje, bez te komisije, 
videti kako se glasa i formira Skupština, kako se Postoje i  problemi koji su definisani kao na primer  

glasa i formira političko rukovodstvo, jer  kolega problem predsednika države. 
Ja znam da se žele rešiti svi problemi, ali je to Bajrami je rekao: „imamo autohtona parlamentarna 
nemoguće, jer još uvek ne znamo ustavni odnos iskustva“. To je istina, jer imamo autohtona iskustva 
novog predsednika sa Skupštinom, znači, to je pod „suigeneris“, zastupanja.                                    

Nema skupštine u svetu da je manjina  stalno znakom pitanja, uzalud se pišu hipoteze.  Odnos 

većina, što postoji u našoj Skupštini. U ova dva budućeg predsednika sa Skupštinom ne zna se, jer 

člana Ustava, manjine su neophodnost, jer Ustav mi nismo glasali još uvek amandmane u vezi 

sankcioniše da su u parlamentarnoj  i vladinoj odnosa koji će imati Skupština sa predsednikom, ko 

većini. Znači , ono što se naziva „demokratska god bio on.
Želim da ponovo naglasim da treba razmotriti član univerzalnost“ ovde ne funkcioniše, zato ću ja danas  
64. i  67. Ustava, jer oseća se potreba za formiranje glasati da se ova dva  člana Ustava izmene. Šta 
Ustavne komisije Skupštine. 

Sabri HAMITI  - LDK

Zahvaljujem poslaniku Sabri Hamititiju,  koji je godine, za ad-hoc komisiju, je u suprotnosti sa 

rekao da  treba biti deo poslovnika, ali realno Ustavom. 
Član 144. Ustava definiše ko ima pravo da  trebalo bi da bude i u Ustavu, da Ustavna 
predlaže ustavne amandmane, znači 30 poslanika komisija bude stalna Komisija i da istom 
-  - ¼  poslanika, premijer i predsednik ili rukovodi predsednik Parlamenta. Ja sam danas, a 
predsednica.           sutra može biti neko drugi, smatram da ovu 
I deo koji je dat ovoj komisiji, nije u skladu sa 

Komisiju treba da vodi predsednik Skupštine. 
U s t a v o m ,  j e r  o n i  k o j i  s u  m i s l i l i  d a  

Ono što smo usvojili i na prvoj sednici protekle 
amandmanduju ustav, trebali su da misle o 

amandmanima u celini a ne delimično. Slovenije, čija  dobra praksa ne ometa rad 

Formiranje ove komisije, kako izgleda bilo je Skupštine. 
Tamo predstavnici parlamentarnih grupa imaju „suigeneris“, ali ipak je moment da Skupština ne 
snagu  kao  snaga parlamentarne grupe a zatim se bude deo kršenja praksi, na kraju krajeva kako se 
rešava glasanjem. U našoj Skupštini do sada rade ustavni amandmani , jer postoje i druge 
sednice su organizovane sa punim konsenzusom. procedure.  

- Želim da tretiram pitanje komisija, naravno, Ali moramo biti pažljivi, jer kada se sankcioniše 

potrebno je bolje usaglašavanje i podela  poslova taksativno donošenje odluka,  sankcionisanje koje 

komisija. Naša Skupština ima 120 poslanika i se vrši otežava donošenje odluka i stvara 

f o r m i r a n j e  v i š e  k o m i s i j a  r e a l n o  č i n i  disharmoniju.  Stoga Ustav i Poslovnik Skupštine 

nefunkcionalnim komisije i zbog ograničenog treba da budu u punoj saglasnosti i da učine što 

broja poslanika, stoga sam mišljenja da ovde treba funkcionalniji i demokratskiji rad Skupštine. 
- Naredno pitanje koje želim da naglasim su iskoristiti ovaj mandat koji imamo kao Skupština, 
parlamentarna pitanja i  deklarisanja van da bismo  doneli zaključak koliko je komisija  u 
dnevnog reda. ovoj Skupštini i naravno, treba imati u vidu i 
Prema mom mišljenju u tački deklarisanje van 

budžetski kosto komisija. To je u odgovornosti 
dnevnog reda  više se diskutuje o pitanjima koja 

poslanika i treba da razmislimo.                                                                                              
treba da se uvrste u dnevni red,  nego o pitanjima - Problem Poslovnika ne treba da  se deli na 
koja ne bi mogla da se uvrste u dnevni red. Na poziciju i opoziciju, jer danas je neko u poziciji a 
kraju krajeva, to je odgovornost svakog poslanika sutra može biti opozicija, i obratno. Cilj našeg 
pojedinačno, ali  možda treba pogledati rada je da imamo Poslovnik Skupštine, koji čini 
mogućnost za olakšavanje rada sednica, gde se funkcionalnim rad Skupštine. Ponekad sa 
usvajaju zakoni. U cilju olakšavanja rada i  praksama koje smo uspostavili, ja se pribojavam 
funkcionalnijeg rada sednica (plenarne sednice da mi sa našim radom činimo ne funkcionalni rad 
gde se usvajaju zakoni), parlamentarna pitanja da Skupštine, kao predstavničke i zakonodavne 
se ostave dva puta ili jednom mesečno. institucije.        
Prema parlamentarnim praksama, kada se - Drugo pitanje koje treba dobro da sagledamo je 
upućuju parlamentarna pitanja i deklarisanje van pitanje Predsedništva. Predsedništvo naše 
dnevnog reda, nije rečeno da budu prisutni drugi Skupštine ne može da se poredi sa skupštinama 
poslanici koji nisu zainteresovani da budu deo koje imaju u predsedništvu – predsednika, jednog 
parlamentarnih pitanja i deklarisanja van potpredsednika iz pozicije i jednog iz opozicije, 
dnevnog reda, jer na kraju krajeva ove tačke  su stoga treba sagledati po kojoj osnovi ili praksi je 
više komunikacija poslanika i Skupštine kao  tela, izgrađeno naše predsedništvo i to da bude 
nego našeg unutrašnjeg rada. Ono što sam video shodno toj praksi.  Svakako treba  razmatrati i 
u parlamentarnim praksama, gde  učestvuju  Ustav, pojedine članove, gde se u jednoj ili drugoj 
možda 400- 500 poslanika tokom parlamentarnih formi  razmatra ju  problemi  formiranja ,  
pitanja i deklarisanja van dnevnog reda, učestvuje Predsedništva Skupštine. Da li stvarno treba da 
ograničen broj poslanika. Na ovaj način mislim da konferencija predsednika parlamentarnih grupa  
činimo lakši i funkcionalniji rad Skupštine i rad donosi odluke o izradi dnevnog reda, treba 
komisija i parlamentarnih grupa. sagledati da li se na taj način olakšava ili otežava 
Nemoguće je da izradimo savršen poslovnik, ali 

rad. Ja mislim da se otežava, jer treba da pratimo 
mane koje smo zapazili ovih godina, bilo bi dobro 

praksu, koja ne stvara krize. Ako izaberemo 
da se eliminišu.  

konferenciju, tada treba da sprovodimo praksu 

Predsednik Skupštine g-din Jakup Krasnići
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Ja neću dužiti razgovor, jer ću želim da kažem?  
Da  imamo parlament koji vodi većina, predsednik i reči samo  nekoliko pitanja, 
jedan potpredsednik uslovno, opozicija ima jednog budući da sam čuo da se hvali 
formalnog potpredsednika, ali to se ne događa rad Komisije, a sad ima puno 
ovde, jer se sankcionišu – i izbori, zastupanje – primedbi, što sad izgleda da 
političko rukovodstvo, prema Ustavu. Tokom nije tako savršen, logično.                 

U memorandumu objašnjenja se kaže da se ovaj drugog razmatranja izrađivač treba da se posveti 

poslovnik  bazira na evropske poslovnike, ali nije ovom pitanju, jer se ne može izbeći. 
- Drugo pitanje: Predlažem da se kod dela komisije rečeno na koje, a zatim se kaže da je nov.                          

Nov je samo u jednom pogledu, da se funkcije koje formira Ustavna komisija Skupštine Republike 

je imalo Predsedništvo, u vezi dnevnog reda, Kosova. Ne želim da elaborišem danas razloge, jer 

prenose na novu instituciju pod  nazivom su razlozi kod nas multi i ustavni , a šta nas politički 

konferencija predsednika.     očekuje  u buduće. 
Ovde se objašnjava jedno, znači konferencija Ne možemo da krpimo ustav od slučaja do slučaja 

predsednika preuzima proceduralne zakonske sa ad-hoc komisijama. Skupština treba da ima stalnu 

nadležnosti, a Predsedništvo proceduralne ustavnu komisiju, na čijem čelu će biti predsednik 

administrativne nadležnosti. Parlamenta, kao i u svakom parlamentu. U ovom 
Ja neću dalje objašnjavati, samo zahtevam da se broju zastupanja. Neka se partije dogovore o 
pogledaju bolje članovi 64. i 67. Ustava. Tu se može formatu, jer mi ne možemo ići dalje, bez te komisije, 
videti kako se glasa i formira Skupština, kako se Postoje i  problemi koji su definisani kao na primer  

glasa i formira političko rukovodstvo, jer  kolega problem predsednika države. 
Ja znam da se žele rešiti svi problemi, ali je to Bajrami je rekao: „imamo autohtona parlamentarna 
nemoguće, jer još uvek ne znamo ustavni odnos iskustva“. To je istina, jer imamo autohtona iskustva 
novog predsednika sa Skupštinom, znači, to je pod „suigeneris“, zastupanja.                                    

Nema skupštine u svetu da je manjina  stalno znakom pitanja, uzalud se pišu hipoteze.  Odnos 

većina, što postoji u našoj Skupštini. U ova dva budućeg predsednika sa Skupštinom ne zna se, jer 

člana Ustava, manjine su neophodnost, jer Ustav mi nismo glasali još uvek amandmane u vezi 

sankcioniše da su u parlamentarnoj  i vladinoj odnosa koji će imati Skupština sa predsednikom, ko 

većini. Znači , ono što se naziva „demokratska god bio on.
Želim da ponovo naglasim da treba razmotriti član univerzalnost“ ovde ne funkcioniše, zato ću ja danas  
64. i  67. Ustava, jer oseća se potreba za formiranje glasati da se ova dva  člana Ustava izmene. Šta 
Ustavne komisije Skupštine. 

Sabri HAMITI  - LDK

Zahvaljujem poslaniku Sabri Hamititiju,  koji je godine, za ad-hoc komisiju, je u suprotnosti sa 

rekao da  treba biti deo poslovnika, ali realno Ustavom. 
Član 144. Ustava definiše ko ima pravo da  trebalo bi da bude i u Ustavu, da Ustavna 
predlaže ustavne amandmane, znači 30 poslanika komisija bude stalna Komisija i da istom 
-  - ¼  poslanika, premijer i predsednik ili rukovodi predsednik Parlamenta. Ja sam danas, a 
predsednica.           sutra može biti neko drugi, smatram da ovu 
I deo koji je dat ovoj komisiji, nije u skladu sa 

Komisiju treba da vodi predsednik Skupštine. 
U s t a v o m ,  j e r  o n i  k o j i  s u  m i s l i l i  d a  

Ono što smo usvojili i na prvoj sednici protekle 
amandmanduju ustav, trebali su da misle o 

amandmanima u celini a ne delimično. Slovenije, čija  dobra praksa ne ometa rad 

Formiranje ove komisije, kako izgleda bilo je Skupštine. 
Tamo predstavnici parlamentarnih grupa imaju „suigeneris“, ali ipak je moment da Skupština ne 
snagu  kao  snaga parlamentarne grupe a zatim se bude deo kršenja praksi, na kraju krajeva kako se 
rešava glasanjem. U našoj Skupštini do sada rade ustavni amandmani , jer postoje i druge 
sednice su organizovane sa punim konsenzusom. procedure.  

- Želim da tretiram pitanje komisija, naravno, Ali moramo biti pažljivi, jer kada se sankcioniše 

potrebno je bolje usaglašavanje i podela  poslova taksativno donošenje odluka,  sankcionisanje koje 

komisija. Naša Skupština ima 120 poslanika i se vrši otežava donošenje odluka i stvara 

f o r m i r a n j e  v i š e  k o m i s i j a  r e a l n o  č i n i  disharmoniju.  Stoga Ustav i Poslovnik Skupštine 

nefunkcionalnim komisije i zbog ograničenog treba da budu u punoj saglasnosti i da učine što 

broja poslanika, stoga sam mišljenja da ovde treba funkcionalniji i demokratskiji rad Skupštine. 
- Naredno pitanje koje želim da naglasim su iskoristiti ovaj mandat koji imamo kao Skupština, 
parlamentarna pitanja i  deklarisanja van da bismo  doneli zaključak koliko je komisija  u 
dnevnog reda. ovoj Skupštini i naravno, treba imati u vidu i 
Prema mom mišljenju u tački deklarisanje van 

budžetski kosto komisija. To je u odgovornosti 
dnevnog reda  više se diskutuje o pitanjima koja 

poslanika i treba da razmislimo.                                                                                              
treba da se uvrste u dnevni red,  nego o pitanjima - Problem Poslovnika ne treba da  se deli na 
koja ne bi mogla da se uvrste u dnevni red. Na poziciju i opoziciju, jer danas je neko u poziciji a 
kraju krajeva, to je odgovornost svakog poslanika sutra može biti opozicija, i obratno. Cilj našeg 
pojedinačno, ali  možda treba pogledati rada je da imamo Poslovnik Skupštine, koji čini 
mogućnost za olakšavanje rada sednica, gde se funkcionalnim rad Skupštine. Ponekad sa 
usvajaju zakoni. U cilju olakšavanja rada i  praksama koje smo uspostavili, ja se pribojavam 
funkcionalnijeg rada sednica (plenarne sednice da mi sa našim radom činimo ne funkcionalni rad 
gde se usvajaju zakoni), parlamentarna pitanja da Skupštine, kao predstavničke i zakonodavne 
se ostave dva puta ili jednom mesečno. institucije.        
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Nemoguće je da izradimo savršen poslovnik, ali 

rad. Ja mislim da se otežava, jer treba da pratimo 
mane koje smo zapazili ovih godina, bilo bi dobro 

praksu, koja ne stvara krize. Ako izaberemo 
da se eliminišu.  

konferenciju, tada treba da sprovodimo praksu 

Predsednik Skupštine g-din Jakup Krasnići
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Komisija za  budžet i finansije održala je javnu raspravu  o  Nacrtu  zakona o bankama, mikro 
finansijskim i  nebankarskim finansijskim institucijama  

 Nacrt zakona  unapređuje bankarski sistem Kosova 

Nacrt zakona ima  za cilj  izgradnju moderne infrastrukture  za licenciranje, nadzor i uređivanje 
banaka, mikrofinansijskih i  n bankarskih finansijskih institucija. 

Tokom razmatranja i amandmandovanja Nacrta kako bi se ova oblast što bolje uredila, a Zakon bio 

zakona o bankama, mikrofinansijskim institucijama i primenj iv u praksi"  is takla  je  Hadrđonaj .  

nebankarskim finansijskim institucijama, Komisija za U nastavku, ona je dodala da se  ovim Nacrtom 

budžet i finansije Skupštine Republike Kosova, kojoj je zakona poboljšavaju standardi upravljanja banaka, 

predsedavala Safete Hadrđonaj, predsednica, održala stvara se mogućnost za bolje nadgledanje bankarskih , 

je 08.02.2012 javnu raspravu, na kojoj su prisustvovali mikrofinansijskih i nebankarskih finansijskih 

predstavnici Vlade Kosova, Centralne banke Kosova, institucija i utvrđen je način licenciranja, što prema 

banaka, nevladinih organizacija i drugi stručnjaci i, njenom mišljenju ,povećava nivo sigurnosti i 

koji su dali svoje primedbe i preporuke na ovaj Nacrt finansijske stabilnosti u zemlji i obezbeđuje 

zakona odgovarajući nivo zaštite odredaba. Hadrđonaj je 
Predsednica Hadrđonaj, poželevši prisutnim rekla da Nacrt zakona utvrđuje i delatnost 
dobrodošlicu, predstavila je pregled toka ovog nacrta mikrofinansijskih i nebankarskih finansijskih 
zakona do faze amandamandovanja, u čijoj funkciji je institucija i definiše okvir za nadgledanje i njihovo 
i održavanje ove javne rasprave. Naglašavajući značaj regulisanje.
ovog nacrt zakona Hadrđonaj je rekla da ova oblast „Budući da ovaj nacrt zakona utiče na avansiranje 

nije bila regulisana zakonom. Ona je rekla da su ovog značajnog sektora za našu ekonomiju i u skladu 

bankarski sistem Kosova i mikrofinansijska delatnost je sa direktivama EU i međunarodnim standardima, 

institucija bili regulisani Uredbom UNMIK-a, a Komisija ga je podržala i angažovala da pažljivo 

bankarske institucije  pravilima Centralne banke. razmotri svaku primedbu i preporuku poslanika na 
 „Budući da ovaj N/Z uređuje značajnu oblast u vezi narednoj sednici kao i da analizira sve primedbe i 
održivog osiguranja i stabilnosti finansijskog sektora, vaše sugestije na ovoj javnoj raspravi, rekla je 
Komisija za budžet i finansije je organizovala ovu Hadrđonaj".
raspravu, kako bi se omogućilo da svi zainteresovani 

pruže svoje primedbe i preporuke, kako bi Komisija 

imala mogućnosti za izmenu - dopunu Nacrta zakona, 
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Kosovsko društvo i institucije tokom ovih godina nisu uspeli da suzbijaju na potrebnom stepenu ni 
jednu formu organizovanog kriminala

Sastala se komisija protiv korupcije

Predsednik Skupštine Kosova dr Jakup Krsnići koje smo izgradili, koje imaju za obavezu da štite javni 

učestvovao  je danas na sednici inaugurisanja novac građana još uvek nisu funkcionalne za obavljanje 

Nacionalnog veća protiv korupcije, koja je održana pod svojih zadataka, shodno Ustavu i usvojenim zakonima. 

predsedavanjem predsednice Republike Kosova Atifete Izgleda, ove institucije imaju potrebe i za institucije 

Jahjage podrške i savetodavne institucije, kao što je Nacionalno 
Ovom prilikom Krasnići je rekao: „Svesni smo da je veće protiv korupcije koje se konstituiše danas. Ali, 
naše društvo novo društvo, isnstitucije koje smo zbog istine, moramo reći da kosovsko društvo i 
izgradili su nove institucije, stoga one imaju potrebu za institucije Kosova tokom ovih godina nisu uspele da 
institucionalnu podršku civilnog društva i kosovskog suzbijaju na potrebnom nivou ni jednu formu 
društva u celini. organizovanog kriminala, da nije samo korupcija u 
Skupština Republike Kosova tokom ovih godina, kao kosovskom društvu, koja ometa demokratski i 
predstavnička institucija građana Kosova, kao ekonomski razvoj ove zemlje, već ne suzbijanje raznog 
zakonodavna i nadzorna institucija nezavisnih tela koje organizovanog kriminala u političkoj kao i ekonomskoj 
je izabrala, uključujući i izvršnu branšu, tokom ovih oblasti, što realno ometa Kosovo, našu mladu državu, 
godina usvojila je , osim Ustava, kao najvišeg pravnog za napredak na putu ka demokratizaciji, razvoju i 
akta za funkcionisanje države i institucija, i širu integraciji. Stoga, kao Skupština kažemo i ovom 
zakonsku infrastrukturu, u cilju suzbijanja negativnih prilikom, da ćemo biti spremni da usvojimo zakonsku 
pojava društva u tranziciji, znajući da i stabilna infrastrukturu, koja funkcionalizuje nezavisne 
društva, imaju potrebe za usavršavanjem zakona. Kao institucije države, a naročito segment pravosuđa, za 
najviša zakonodavna institucija doprinosili smo koji smatramo da je imao znakove slabosti u borbi 
zakonskom infrastrukturom za izgradnju nezavisnih i protiv pojava koje su danas u kosovskom društvu, a 
ustavnih institucija, koje imaju za obavezu da suzbijaju jedna od tih pojava je ta zbog  koje  smo se okupili 
negativne pojave društva i da učine institucije što danas ovde, u Nacionalnom veću protiv korupcije. 
funkcionalnijim. To je bila obaveza izabranih Želim da ovo Nacionalno veće stvarno pruža savete i 
predstavnika građana Kosova i to je obaveza i pomaže ustavnim i nezavisnim institucijama, koje 
Parlamenta Kosova, kao najviše državne institucije. I imaju ustavne i zakonske odgovornosti za suzbijanje 
druge institucije imaju za obavezu da sprovode zakone ove negativne pojave, ili ovog  fenomena društva u 
koje usvajamo u Skupštini. Svesni smo da institucije celini, a naročito kosovskog društva. 

Pogled sa javne raspraveNacionalni savet protiv korupcije
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Umro je  general – major, Shaban Shala

 Reč Predsednika  Skupštine Republike Kosovo, Dr. Jakup Krasniqi, 

Komemorativna sednica  

Poštovana porodico Shala, 
poštovani učesnici,
dame i gospodo    

Rastajemo  se od našeg cenjenog prijatelja i  brata, redovima ilegalnih militanata našeg nacionalnog 

istaknutog rodoljuba Shabana Shala. On je umro pokreta, ubeđen, ne samo u pravednost rata i ideala 

iznenada i prerano izvršavajući zadatke u službi svog koje je predstavljao nego i u sigurnu pobedu, najtežim 

naroda i svoje zemlje. Kosovo je danas ostalo bez  mogućim putem sa puno požrtvovanja koji  je započela 

jednog od svojih vernih  sinova beskompromisnog njegova generacija i pokoljenje. 
Nakon istorijskih demonstracija od 1981. u kojima je borca tokom celog svog života. 

Rođen 1. decembra  1958 . god u  Negrocu  Drenasa od Shaban Shala aktivno  učestovao, naš pokret je bio 

majke  Taibe i oca Velie, mladi Shaban je vaspitavan u  divljački proganjan od okupatorskog režima, u cilju 

duhu patriotizma  i  neugašenoj tradiciji rezistencije istrebljenja svakog izvora rezistencije i  potlačivanje 

legendarne Drenice. Osnovnu školu  završio  je  u naroda i  gašenje  svih  napora  za  s lobodu,  

rodnom selu, srednju školu u Kijevu a Pravni fakultet u ravnopravnost i nacionalno jedinstvo.

Prištini.  
Od rane mladosti, Shaban Shala je stupio u dugačkim 

   Ministar  finansija Bedri Hamza, prezentirajući nebankarske institucije, obezbeđujući svoj glavni 

Zakon, istakao je da su tokom njegove izrade objektiv za avansiranje bankarskog sistema, 

uzeti u obzir najbolji međunarodni standardi, zdravog i stabilnog, kao i obezbeđivanje 

standardi i direktive EU u oblasti nadgledanja odgovarajućeg nivoa zaštite interesa depozitora", 

bankarskog sistema kao i osnovna načela Bazela rekao je Hamza.

za efikasno bankarsko nadgledanje. Razvoj 
   Guverner CBK Gani Grguri naglasio je niz 

bankarskog sistema tokom 10 zadnjih godina na 
novina koje nosi N/Z u ovoj oblasti, istakavši da 

Kosovu i promene u praksi bankarskog 
se glavna novina odnosi na jačanje kriterijuma 

nadgledanja, povećali su zahtev za donošenje 
upravljanja, kao aktuelna potreba za banke i 

novog zakona o bankama, mikrofinansijskim i 
finansijske institucije Kosova.

drugim nebankarskim finansijskim institucijama, 

u cilju reflektovanja promena od 1999 .godine do    Ostali članovi Odbora CBK Mejdi Bektaši i Sejdi 
sada. Redžepi, eksperti, predstavnici banaka, drugih 

institucija civilnog društva, uradili su detaljnu 
   „Zakon će obuhvatati, osim komercijalnih 

elaboraciju N/Z i dali su primedbe i sugestije za 
banka i mikrofinansijske i nebankarske 

regul isanje  n jegovih pojedinih delova.
finansijske institucije. Zakon poboljšava 

standarde upravljanja banka. Odredbe zakona 
   Ocenjujući ovaj zakon kao neophodan za 

pružaju autoritet Centralnoj banci da preduzme 
zemlju, učesnici u raspravi su održali širu 

mere za poboljšanje i da utvrdi administrativne 
raspravu, potencirajući praznine nacrta zakona i 

kazne za kršenje zakona, u cilju jačanja 
adekvatna rešenja za njegovo poboljšanje.

finansijske stabilnosti u zemlji", rekao je Hamza.
Kad je reč o mikrofinansijskim institucijama, on     Predsednica komisije Hadrđonaj je istakla da 
je rekao da zakon jasno  utvrđuje strukturu su primedbe diskutanata veoma značaje i biće 
vlasništva i ujedno otklanja postojeće nejasnoće u uzete u obzir tokom amandmadovanja zakona. 
pravcu mikrofinansijskih i nebankarskih 

institucija.

   „U celini, ovaj zakon ima za cilj izgradnju 

moderne zakonske infrastrukture za finansijske 

Pogled sa javne rasprave
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Nakon višemesečnog hapšenja u toku demonstracija, šovinističkoj kampanji protiv albanskog naroda i 

zajedno sa Redžepom Malajem, Nuhi Berišom, Fehmi albanskog nacionalnog pokreta. 
Oni su obnovili redove otpora, proširili i unapredili Ladrovcijem i Hafirom Šaljom i stotinama ostalih 
ilegalnu organizaciju, u pravcu oslobodilačkog rata.odlučnih aktivista, Šaban Šalja je postao prepreka 

Kao Kadri Zeku i braću Gervalla 1982.god. okupatori Shaban Shala je časno nosio ime starog Shabana Shale, 

su  narednih godina ubili  Rexhepa Malaja, Nuhi poznatog rodoljuba Kosova koga su ubili udbaše u 

Berishu, Bajram Bahtirija i ostale aktiviste dok Shaban zatvoru. 
Imao sam sreću da budem u Novosadskom zatvoru sa Shala sa više drugova  uhapšen je u oktobru l985. i bio 
Shaban Shalom. Mnogo godina su nas držali izolirani je kažnjen na 9 godina zatvora. Njegov stoički stav u 
od ostalih albanskih zatvorenika, ali pred kraj isledništvu spasio je mnogo aktivista da ne budu lišeni 
izdržavanja kazne  bili smo zajedno nas nekoliko . slobode i očuvao je kontiunitet organizovanja Pokreta 
Kolege sa pokreta u zatvorima pamte Shaban Shalu po  otpora na Kosovu i van Kosova. 

Kada je Veliki Aleksandar saznao da jedan od njegovih svojim visoko moralnim vrednostima kao hrabar i 

boraca  nosi isto ime i prezime, Aleksandar mu je nepokolebljiv, pasioniran za knjigu i znanjem, o 

prišao i rekao ako ti se sviđa slobodno možeš nositi odlučnosti i jasnoj viziji, o ljubavi i brigu za drugove ali 

moje ime, ali moraš zaista biti Aleksandar! Mladi i za duh samopožrtvovanja. 

Veran svojim i  idealima svojih palih drugova, Shaban Shaban Shala, je bio na čelu zadatka u svom  naj 

Shala nakon  izdržavanja kazne zatvora, nastavlja svoje produktivnom životnom  periodu  on je potreban 

patriotsko delovanje, na početku u odboru za zaštitu Kosovu danas i sutra, koje je toliko voleo i toliko učinio 

ljudskih prava i sloboda i od samog početka je jedan od za njega. 
Gubitak velikog patriote Shabana Shale sećaćemo se organizatora Oslobodilačke vojske Kosova. 

Nakon oslobođenja, general – major Shaban Shala veoma dugo, ali slavno sećanje na njega biće večno.  

nastavlja da daje  svoj doprinos, sada u vojsci, u 

organizovanju  TMK-a  i buduće vojske Kosova. 
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8 Mart u Skupštini Republike Kosova            

Na zahtev Grupe žene poslanice, podržanog od 44 potpisa poslanice svih parlamentarnih grupa 
i svih nacionalnosti, Skupština Republike Kosova je danas održala posebnu plenarnu sednicu, 
radi vođenja rasprave o položaju žena u društvu Kosova.

Na početku plenarne sednice, kojoj je predsedavao dr. Jakup Krasniqi, (deo koje je 

predsedavao i potpredsednik Skupštine, dr. Sabri Hamiti), predsednica Grupe žene 

poslanice, Teuta Sahatqija je obrazložila zahtev za ovu plenarnu sednicu, kao i podnela 

preporuke, koje će se, obogatiti tokom parlamentarne rasprave, i zatražila da se usvajaju na 

kraju današnje plenarne sednice.

U ime parlamentarne grupe PDK-a je govorila Blerta Deliu- Kodra, koja je napomenula 

usvajanje zakona koji se odnose ravnopravnostima polova: Zakon o radu, Zakon  o polnoj 

ravnopravnosti,  Zakon protiv diskriminacije istakavši da uslov za evropske integracije 

Kosova će biti i novo ostvarivanja polne ravnopravnosti.

Juče, povodom Međunarodnog dana žena, u Prištini je održan protest žene-žrtve 
srpskog nasilja, je  naglasila Alma Lama, u ime Parlamentarne grupe Vetëvendosje! 
Ocenjujući žrtve „ žene bez glasa“, ona je zatražila da one imaju svestranu podršku od 
strane našeg društva i institucija, uključujući i nadoknade zbog pretrpljenih trauma od 
srpskih vojnika i  paramilitaraca.  

Raspravu je otvorila predsednica Komisije za ljudska prava, rodnu ravnopravnost, nestala 

lica i peticije, Suzana Novoberdali, koja je naglasila veoma značajnu ulogu žena tokom 

čitave istorije čovečanstva, kao i ulogu žena u današnjem društvu Kosova.  Ona ja zahvalila 

normativno uređivanje položaja žena u današnjem društvu, zahvaljujući  i njenu 

zastupljenost u institucijama države Kosova, ali je istakla da ostvarivanje prava žena u 

praksi se suočava  mnogobrojnim preprekama.

Ahmet Isufi, je u ime Parlamentarne grupe AAK-a, naglasio da ravnopravnost polova neće se realizovati molbama i 
žalbama, ali ustavom i zakonima. Treba pružiti mogućnost da se žena oseti sasvim ravnopravna, napomenuo je on, 
zahtevajući da Inspektorat rada redovno monitoriše sprovođenju Zakona o radu, pogotovo kada se radi o ženama.

Predsednik Parlamentarne grupe LDK-a, Ismet Beqiri, je pozdravio ovi inicijativu za parlamentarnu raspravu o 

položaju žena u Kosovskom društvu, kao i ogroman rad i dat doprinos Grupe žene poslanice. Prav žena je nazvao kao 

fundamentalne za emancipirano društvo, a obrazovanju žena je ocenio kao uslov za stvaranje jednog demokratskog i 

razvijenog društva.
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Predsednik Skupštine Kosova, Jakup Krasniqi, ovu temu je ocenio kao veoma osetljivu, ne samo za našu zemlju, 

postavljajući  pitanja: Što je moguće raditi za žene? Šta treba izmeniti u planu ženskih prava na Kosovu? Kako treba 

pripremiti da unapredimo taj plan?  i dr. On je napomenuo da je Skupština pre nekoliko dana  usvojila jednu 

rezoluciju u podržavanju Razvojnim objektivima milenijuma . On je mišljenja da ostvarivanjem prava žena treba 

početi vaspitanjem u porodici, i angažovao se i za kvalitetnu nastavu, koja će formirati nove generacije sa 

integritetom. 

Poslanik Agim Kuleta iz Pokreta za ujedinjenje, Agim Kuleta nakon što je završio njegovo izlaganje u ovoj raspravi 

u znak poštovanja za dat doprinos žene poslanice, predsednici GŽP-a, Teuti Sahtqiju, je uručio buket svežih cveća. 

Žena  prvo mora da se oseća da je ravnopravna u porodici, istakla je poslanica  
Myzejene Selmani u ime KNK-a, dodajući da tek tada se stvaraju premise i za 
ravnopravnost u svim oblastima života i rada.

Govoreći u ime Parlamentarne grupe  6+, Myfera Shinik, je napomenula istorijski i 
aktuelni značaj  kojeg ima 8 Mart kao Međunarodni dan žena. Obeležavajući ovaj , 
rekla je ona, moramo misliti koliko su žene ravnopravne u rodnom aspektu, i koliko 
su  zastupljene u obrazovanju,zdravstvo, privredu, društvenom i političkom životu.

Pogled iz sale

Pogled iz konferencije

Potpredsednik Skupštine, Sabri Hamiti, neophodnost međupolne saradnje je ilustrovao sa uspešnim umetničkim 
delima, kao što je pesma "Baresha"  Rexho Mulliqi i Nexhmie Pagarusha, zatim drama "Erveheja" režisera Muharrem 
Qena i glumica Melihate Ajeti kao i širok spektar umetničkih,kulturnih stvaraoca, sport i dr.

Na završetku plenarne sednice poslanice su usvojili preporuke za ojačanje položaja žena na Kosovu, koje će se 

publikovati  nakon potpisivanja od predsednika Skupštine.

Predsednik Skupštine Kosova, dr. Jakup konferencija, osim što će tretirati jedno od veoma 

Krasniqi, učestvovao je danas na konferenciji na značajnih pitanja, kao što su obnovljivi izvori 

temu: Energetske alternative na Kosovu, energije, rezultirati i preporukama koje će 

organizovanoj od Instituta za razvojnu politiku ohrabriti privatne investicije u sektoru energije. 

(INDEP). Tim povodom, on je održao sledeći Energija je ključan sektor za privredu Kosova, 

prigodni govor: „Dozvolite mi da prethodno posebno zbog velikih potencijala izvora lignita 

izrazim moje posebno uvažavanje za vaše koje ima naša zemlja. Prema aktuelnim 

angažovanje na identifikaciji  izazova i scenarijima, energetski sektor kod nas je doniran 

alternativnih mogućnosti proizvodnje električne od KEK-a. Skoro 90% proizvodnje električne 

energije na Kosovu. Očekujem da ova energije je od sagorevanja lignita.

Proces reforme i restrukturiranje u ovom sektoru EU-a. Prema ovom stanju, i dalje se nastavlja 

prolaze kroz mnogo teškoća, ne uspevajući, rizik permanentnog snabdevanja električnom 

barem do sada, da ostvare ciljeve uspostavljene energ i jom,  nerac iona lna  eksp loa tac i j a  

s t r a t e g i j o m  z a  e n e r g i j u  i  d o m a ć i m  i  energetskih izvora i ne ispunjavanje uslova 

međunarodnim zakonodavstvom. životne sredine. 
I pored velikih međunarodnih i subvencija iz Iskustvo  razvijenih država  pokazalo je da je 

budžeta Kosova, namenjenim u proteklih deset održivi ekonomski razvoj moguć jedino nakon 

godina KEK-u, ipak KEK nije uspeo da obezbedi pravilnog uspostavljanja odnosa između 

kvalitetnu performansu, koja bi garantovala da racionalnog korišćenja prirodnih resursa, s jedne 

će ova korporacija biti finansijski samo-održiva i strane, i ekonomskog rasta i oćuvanje životne 

garantovati korenito restruktuiranje, koje će sredine, sa druge strane.

ispunjavati uslove uspostavljene od direktora 

Energetske alternative na  Kosovu

Sveobuhvatni okvir za koncesije i privatizaciju za strateške privatne investitore
Skupština, Vlada i odgovarajuće institucije za sektor energetike će avansirati i određeni broj reformi i 
strategija
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će ova korporacija biti finansijski samo-održiva i strane, i ekonomskog rasta i oćuvanje životne 

garantovati korenito restruktuiranje, koje će sredine, sa druge strane.

ispunjavati uslove uspostavljene od direktora 

Energetske alternative na  Kosovu

Sveobuhvatni okvir za koncesije i privatizaciju za strateške privatne investitore
Skupština, Vlada i odgovarajuće institucije za sektor energetike će avansirati i određeni broj reformi i 
strategija



Kosovo predstavlja zemlju sa prosečnom Razvoj novih kapaciteta generisanja energije, 

potrošnjom električne energije po stanovniku. uključujući i obnovljive izvore
Reforma energetskog sektora, u skladu sa Sva predviđanja o ekonomskom rastu rezultiraju 
zahtevima Traktata energetske zajednice;da će biti  velika potražnja za energijom, koja 
Ukidanje monopola i obezbeđivanje slobodnog 

ovakvim stanjem sektora nije moguće obezbediti 
tržišta;

od domaće proizvodnje. U tom kontekstu, razvoj 
Razvoj sveobuhvatnog okvira za koncesije i 

novih kapaciteta generisanja, uključujući ovde i 
privatizaciju za strateške privatne investitore;

energiju iz alternativnih izvora, uticao bi na 
Promocija efikasnosti energije i privatnih 

poboljšanje snabdevanja energijom i povećao 
investicija u energetske projekte iz obnovljivih 

mogućnost za ostvarivanje ciljeva strategije.
izvora;

Kosovo teži integraciji u EU-u. Stoga smo svesni 
Primena stimulativnih tarifa, posebno za 

da ovaj proces, osim što zahteva duboku 
energiju iz obnovljivih izvora, i Promocija 

reformu i restrukturiranje energetskog sektora, 
prednosti koje donose investicije u kapacitete iz 

zahteva istovremeno i jedan novi proizvodni 
obnovljivih izvora energije.

pristup, koji bi garantovao u masi 20% Imajući u obzir da potencijali energije (sunčeve, 
smanjivanje ispuštanje gasova (sfera efekt), 20% hidroelektrana, bio-mase, urbanih ostataka i dr.) 
povećanja učešća obnovljivih izvora energije u i dan danas nastavljaju da  budu neiskorišćeni i 
ukupnoj potrošnji energije i 20% poboljšanja značaj koji oni imaju u razvoju energetskog 
efikasnosti energije. Ova pitanja ne samo da su sektora, institucije Kosovu  će garantovati 
ciljevi postavljeni prema Traktatu energetske potpuni zakonski i regulatorni okvir, koji bi iste 
zajednice u jugoistočnoj Evropi (u kojem je i promovisao u dugoročne i održive izvore za 
Kosovo jedna od ugovornih strana), nego bi proizvodnju energije i održivi ekonomski razvoj.
trebalo da se tretiraju i kao strateški objektivi za Zahvaljujući se organizatorima, Konferenciji 

razvoj i restrukcija energetskog sektora. U tom želim uspešan tok rada i potpuni uspeh", 

pravcu Skupština, Vlada i odgovarajuće naglasio je Predsednik Parlamenta Krasniqi .

institucije za energetski sektor avansiraće jedan 

broj reformi i strategija, koje bi obuhvatile:

SKUPŠTINA SKUPŠTINA

Poslanik    Lutfi Haziri- LDK
1-Za  ministra  za kulturu, omladinu i sport, g. Memli Krasniqi
Koji su razlozi i zašto se  ne izvode radovi  druge faze na   stadionu   KF Prishtina?

Parlamentarna pitanja

Poslanik  Shaip Muja- PDK
1- Za  ministra životne sredine i prostornog planiranja,  g.  Dardan Gashi
Kada je bilo prvo obaveštenje, za Feronikal i  Sharcem, o tome da krše zakoni koji su na  na 
snazi, i koje   korake   ste preduzeli u tom pravcu da bi se  poštovali navedeni zakoni. Koliko 
je vaše osoblje uzelo ozbiljno predloge i  moje uznemirenje, što istovremeno, predstavlja i 
uznemirenje mojih glasača i građana Republike Kosovo.                   

2- Za ministra pravde,  g.  Hajredin Kuçi
G. ministre, želim da saznam od Vas, o jednoj pravnoj proceduri, kako treba procesirati  i 
kada se naziva prekršajem, a kada se naziva krivičnom. Gore navedene kompanije, nekoliko 
puta su imale primedbe od strane institucija o kršenju zaključenih ugovora i poštovanja 
zakona i pravilnika na snazi, u vezi sa pitanjem koriščenja i zaštita životne sredine. 
Na kraju Feronikal je  kažnjen po drugi put, za  prekršaj. To po meni ne pripada toj kazni, 
nego je to već teško krivično pitanje, o čemu je konstatovano i u izveštaju o progresu oko ne 
poštovanja zakona i ambijentalnih normi na snazi.         

 3- Za ministra zdravstva,  g. Ferid Agani
G. ministre, želim da  saznam od Vas, kakve ste korake preduzeli za evidenciju bolesti što se 
prouzrokuju za ovo stanovništvo, koje je direktno izloženo na  ovim prirodnim  štetama, od 
strane Feronikla i Sharcem-a?   

Poslanik  Liburn Aliu- VV
1- Za  ministra za poljoprivredu, šumarstvo i ruralni razvoj,  g.  Blerand 
Stavileci
Da li će biti realizovana isplata u potpunosti za stočare, u skladu sa obećanjem što je dato za 
ovce, koze I krave?               

2- Za ministra životne sredine i prostornog planiranja, g. Dardan Gashi
U Izveštaju iz Kancelarije koordinatora Strategije za sever,  2011( str. 28-29),  kaže se da 
ilegalne strukture Srbije imaju jedan plan da tokom ove godine osnivaju jednu kompaniju, 
odvojenu, za vodovod koja će se povezati sa jezerom Ujëmani. (Gazivode) “ Glavna lokacija 
vode za Mitrovicu je u južnom delu grada, i  pretenzije te organizacije  ( Vodovod Ibar ), jesu 
da se izgradi odvojena fabrika za vodu, od postojećeg dela,  nemajući nikakvu vezu sa južnim 
delom grada. Ovaj projekat je već odavno podnet i očekuje se da će deo finansirati Vlada 
Srbije, dok preostali deo finansiraće  se od strane EU-a, kaže se u tom izveštaju. 
Kakve mere su preduzete da se to spreći?  
     

3- Pitanje za Premijera Kosova, g. Hashim Thaçi
Premijer Thaçi nikada nije demantovao ove podatke  WikiLeaksa.
Kakvi su zaključci sa tih susreta?
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Poslanica Donika Kadaj - Bujupi, AAK

1- Za  premijera Republike Kosova g.  Hashim ThaçiIzveštaj o progresu i ovog puta 

je „Izveštaj zaostajanje“, za Kosovo.       
Iz vašeg iskustva, koji su razlozi?     

2- Za ministarku  za  trgovinu  i industriju g-đa. Mimoza Kusari – Lila
Izveštaj o progresu  i ovog puta kaže: „Kosovo bez progresa u ekonomskoj oblasti“. Gde je 
ostao  „Plan Banjsko“?

Poslanik Arsim Bajrami - PDK

Za ministra javne administracije g.   Mahir JakxhilarG. Ministre, da li možete da  

nas informišete u kojoj fazi se nalazi proces izrade podzakonskih akata, za sprovođenje 
Zakona o civilnoj službi? 

Poslanica Kimete Bytyçi- LDK

Za ministra za poljoprivredu , šumarstvo i ruralni razvoj, g.  Blerand Stavileci
G. ministre, tražim od Vas da me informišete o tome kakav  je plan  MPPRR-a o 
subvencioniranju vinograda  Therande (Suve reke), u  sađenju novih vinovih. loza u toj 
opštini, nakon uništavanja jednog dela zbog prolaza autoputa  Dr. Ibrahim Rugova?

Poslanik Daut Haradinaj- AAK

Za ministra Kosovske snage bezbednosti, g.  Agim ÇekuU zadnje vreme je 

najavljeno udaljavanje oko 100 oficira FSK-a sa posla. Sada radne ugovore nemaju ni oficiri, ni 
vojnici, već od 20 januara 2012. godine.           
Možete dati odgovor o tom fenomenu, ne običnom, kada su  na neobjašnjiv način udaljeni i 
nalaze se u proceduri udaljenja pozanti oficiri?            

Poslanica Alma Lama - VV

Za premijera Kosova, g.   Hashim Thaçi
Kakve radnje je preduzela do sada Vlada Kosova za povratak fonda za privatizaciju na 
Kosovu?

SKUPŠTINA SKUPŠTINA

Poslanik Visar Ymeri VV

Pitanje za Premijera Kosova, g. Hashim Thaçi
Internet stranica, WikiLeaks, koja odnedavno objavljuje diplomatske depeše  ambasada  SAD-
a sa Američkim državnim departmanom. WikiLeaks Je obelodanio u prethodnoj godini neke 
depeše koje govore za dva susreta koje ste imali sa predsednikom Srbije Tadićem. Prvi susret, 
po ovim depešama, je održan 2006.godine u Solunu tokom Internacionalističke socijalističke 
konferencije. Drugi susret je održan u Njujorku , na sedištu OUN-a tokom 2008.godine, kada 
ste vi bili u svojstvu Premijera, susreli ste sa Tadićem.

Gde i kada je doneta odluka da se vi sastanite sa  Tadićem?

Poslanik Rexhep Selimi VV

Pitanje za Premijera Kosova, g. Hashim Thaçi
Šta je Kosovo dobilo a što vi sa ovih susreta ?

Poslanik Glauk Konjufca VV

Pitanje za Premijera Kosova, g. Hashim Thaçi
Koja stranka je pokrenula inicijativu za ove susrete, albanska ili srpska ? Ko je bio posrednik 
susreta?

Poslanica Albulena Haxhiu, VV

Pitanje za Premijera Kosova, g. Hashim Thaçi
Ko je učestvovao na ovim susretima i o čemu ste razgovarali. Šta je vama rekao Tadić i šta ste 
vi rekli njemu?

Poslanik Afrim Kasolli VV

Pitanje za Premijera Kosova, g. Hashim Thaçi
Koje osobe su upoznate sa ovim diskusijama u tim susretima? Dali su izveštavani bilo gde 
ove susreti, a ukoliko jesu, gde su izveštavani, ko je bio izvestilac?

Parlamentarna pitanja
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Predsednik Skupštine Krasniqi  

čestitao je predsedniku Evropskog parlamenta, 

g.Martin Schulz

Poštovani gospodine predsedniče, 
Ocenjujući visoko odlične odnose između 

Putem ovog dopisa srdačno Vam čestitam na Skupštine Kosova i Evropskog Parlamenta, 
izboru u najvišoj instituciji za Predsednika izražavam svoje uverenje da će se oni i dalje i u 
Evropskog parlamenta, želim vam puno uspeha kontinuitetu produbiti i proširiti. Tim povodom, 
u ispunjavanju ogromne odgovornosti na čelu želim vam još jednom  osigurati o našoj izraženoj 
ove visoke institucije Evropske Zajednice. volji za saradnju između Skupštine Republike 

Kosovo i Evropskog Parlamenta.

Budući da su  jedina alternativa i naši strategijski Nadam se da ćete tokom vašeg mandata da 
prioriteti evropske i evroatlantske integracije, mi nađete vreme da posetite Kosovo, za koje je puno  
očekujemo od Vas i od svih naših prijatelja, da uradila i radi Evropska Zajednica.
nas podržite i u ovom istorijskom i veoma 

važnom procesu za narod Kosova, koji će nas Molim vas Visočanstvo, da primite moje 

dovesti u ogromnoj porodici evropskih naroda najdublje poštovanje ”.

njegove antičke i moderne vrednosti.
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Predsednik Skupštine Republike Kosovo, dr. Jakup 

Krasniqi, sastao se sa g.Michael Wood, rukovodilac 

grupe zaštitnika Kosova pri Međunarodnog   suda 

pravde. Tim povodom, pored  ostalog g.Michael Ëood, 

je rekao da je odluka Haškog Međunarodnog suda , u 

pogledu proglašenja nezavisnosti Kosova, je pravedna. 

Kosovo, rekao je on, da je sugeneris slučaj ne može se 

uzeti kao presedan za druge slučajeve. 
Nakon što je zahvalio g.Michael Ëood, na ovu posetu,  

čelnik Skupštine Krasniqi je dao kratak osvrt na rad 

Skupštine Kosova, pogotovo u oblasti zakonodavstva. 

U nastavku čelnik zakonodavstva zemlje  je ocenio rad  

grupe zaštitnika Kosova pri  Međunarodnog  suda 

pravde, koju je predvodio g.Michael Ëood. Sagovornici 

su govorili i u vezi  dijaloga  između Kosova i Srbije, 

kao i u vezi stanja na severu  zemlje.

Martin Schulz u trenutku izbora

Koordinacija aktivnosti u odnosu obeležavanja  100-

godišnjice nezavisnosti Albanije bila je glavna tema 

susreta predsednika Skupštine Republike Kosovo, dr. 

Jakup Krasniqi, sa ministrom Kulture Albanije, g. 

Aldo Bumçi. Nakon što je zahvalio na ovom dočeku, 

z. Bumçi je rekao da 100-godišnjica Nezavisnosti 

Albanije, bez nezavisnost Kosova, ne bi imala značaj 

ni odjek koji im pripada.
Poželevši dobrodošlicu ministru Bumçi, čelnik 

Skupštine Krasniqi je naglasio da100-godišnjica 

nezavisnosti Albanije otvara novu epohu z a albanski 

narod. Što se tiče dijaspore, sagovornici su bili 

jedinstveni u konstataciji bez obzira odakle ona 

dolazi, znači sa Kosova, Albanije ili drugih albanskih 

krajeva, ona je jedina i tako je treba tretirati. U tom 

smislu i kulturni centri koji se otvaraju od strane 

Kosova u raznim zemljama sveta moraju biti 

zajednički.
Sagovornici su se zalagali za produbljivanje saradnje, 

u kontekstu korišćenja povoljnih mogućnosti koji su 

stvoreni.

Michael Wood:- Odluka Međunarodnog suda u Hagu je pravedna

Bumçi:- “100-godišnjica nezavisnosti Albanije, 

bez nezavisnog Kosova, ne bi imala značaj i odjek koji joj pripada“
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Kryeparlamentari Krasniqi priti përfaqësuesin special 

të BE-së, për Kosovën, Samuel ZhbogarPredsednik Skupštine Kosova, dr. Jakup Čelnik Skupštine Krasniqi je izrazio 

Krasniqi ,  pr imio je  danas  speci ja lnog svoje zadovoljstvo  što EZ-a  je izrazila  

predstavnika EZ-a, za Kosovo, Samuel Zhbogar, spremnost za  podršku Kosovu na putu ka  EZ-u, 

ujedno i predsedavajući  Evropske kancelarije na dok imenovanje g. Žbogara  u ovoj značajnoj 

Kosovu, tom prilikom   razgovarali  su  o razvoju   poziciji ocenio kao dokaz takve spremnosti. 

Kosova, kao i o jačanju  odnosa sa EZ-om i Čelnik Skupštine je rekao  da je Skupština 

njegovim mehanizmima na putu Kosova ka Kosova i do sada imala veoma dobre odnose sa 

evropskim integracijama. EP-om  kao i drugim parlamentima zemalja 

proizišlih iz bivše –Jugoslavije, ali sa Srbijom, 
Predstavnik EZ-a, za Kosovu, Samuel 

Bosnom i Hercegovinom, koje nastavljaju da ne 
Zhbogar, je izrazio zadovoljstvo   i toplom 

priznavaju nezavisnost Kosova, dok zvanični 
dočeku koji mu je priređen od institucija, medija 

Beograd čak šta više je instrumentalizovao 
i od strane građana naše zemlje. “Postoje dosta 

određen broj srpskih građana sa Kosova i 
značajna pitanja koje  EZ –a i Kosovo  hoće 

sprečava stabilizaciju stanja na severu naše 
zajedno  da  reše, stoga zajednički je moralo da se  

zemlje.Govoreći o angažovanju Kosova na  
urade  reforme za pospešivanje  puta za 

stvaranju dobrih odnosa sa građanima srpske 
integraciju  Kosova  u EZ-u”, naglasio je 

nacionalnosti sa Kosovom i ozbiljno angažovanje 
Zhbogar, ocenivši između ostalog kao veoma 

institucija Kosova na realizaciji najviših  
značajnu  podršku Skupštine Kosova  ovim 

evropskih standarda o pravima manjinskih 
reformama i evropskoj agendi zemlje. On je 

zajednica, Krasniqi je naglasio da je kosovska 
ocenio kao neophodnim  što bolju saradnju 

strana bila konstruktivna i u tehničkom dijalogu 
između Skupštine Kosova i  Evropskog 

sa Srbijom, dok srpska strana ne pokazuje 
Parlamenta kao i parlamentima zemalja članica 

spremnost za ispunjavanje postignutih 
EZ-a i zbog činjenice da će one imati glavnu 

sporazuma tokom procesa  dijaloga u Briselu.
ulogu  za evropsku integraciju Kosova.

Predsdsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 
Krasniqi, primio je u jednom susretu dva bivša 
–predsednika Albanije, g. Alfred Moisiu i g. Rexhep 
Meidani.
Glavna tema ovog susreta bili su aktuelni razvoji na 
Kosovu, pogotovo nakon davanja zelenog svetla za 
studiju izvodljivosti Kosova od strane Evropske 
komisije. Ovi procesi, istaknuto je, preko kojih prolazi 
Kosovo, veoma je značajno da obavlja njene zadatke, 
koje će doprineti u pravcu evropskih integracija. U tom 
pogledu je od velike važnosti je činjenica, da su 
nezavisnost Kosova priznavao ogroman broj država, ali 
u tom aspektu treba više uraditi, kako bi proces 
priznavanja nastavio i dalje, znajući efekte koje imaju 
nova priznavanja. U ovim procesima, rečeno je da  
saradnju sa Albanijom treba produbiti i dalje, jer ona 
ima potrebne resurse i mogućnosti da više učini u 
afirmisanju nezavisnosti Kosova kao i potrebama 
njenog priznavanja što šire u svetu, kao nove realnošću. 
Tokom ovog susreta je upoznavao bivše –predsednike 
Albanije i o radu koji se vodi na Kosovu i o izbornim i 
ustavnim reformama.
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Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 
Krasniqi, primio je u jednom susretu predstavnika 
Međunarodnog monetarnog fonda (MMF, Jane Peter 
Olters, od kojeg je informisan o energetskoj strategiji za 
četri naredne godine Svetske Banke i o poseti koje će 
imati tokom marta meseca na Kosovu, zamenik direktora 
Svetske banke, Philipe Le Houerou, u okviru priprema 
sporazuma za podršku energetskih projekata u našj 
zemlji
Olters je izrazio zainteresovanost Svetske  banke o 
podršci energetskih projekata na Kosovu na bazi lignita , 
koji po mišljenjima stručnjaka ove banke, nisu u 
suprotnosti sa osnovnim načelima protiv globalnog 
grejanja
Predsednik Skupštine Krasniqi je ocenio kao veoma 
značajnom za  Kosovu posetu g. Philipe Le Houerou,  i 
pozdravio posvećenost  Svetske banke za podršku, u 
obliku subvencija, energetskim projektima na Kosovu.
Sagovornici  u ovom susretu su se složili da tokom 
posete na Kosovu g. Le Houerou da ima susrete i sa 
predstavnicima svih parlamentarnih partija u Skupštini 
Kosova, u cilju razjašnjena politike Svetske banke i 
prioritetima  ovih partija, kao preduslov za uspešnu 
ratifikaciju eventualnog sporazuma između Kosova i 
Svetske Banke. 

Dva bivša predsednika Albanije na Kosovu 

Predstavnik Svetske banke Olters:

„Podržaćemo projekte o Strategiji energetike na Kosovu“

Samuel Zhbogar ;- “ ...zajednićki treba da izvršimo reforme 

za ubrzavanje puta ka integraciji Kosova u  EU“
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Predstavnik MMF-a, Wiegand : “Ubrzavanje donošenja Zakona o 

penzijskim fondovima na Kosovu i Zakona o bankama“

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup Krasniqi , primio je danas u  
jednom susretu predstavnika Međunarodnog monetarnog fonda (MMF), Johanes 
Wigand.  
Predstavnik MMF-a je upoznao predsednika Skupštine o razgovorima koji se vode sa 
Vladom Kosova o “Stand by” programu, istakavši pozitivna kretanja ovih razgovora. 
On je rekao da usvajanje ovog programa aprila meseca, zahteva  prethodno  usvajanje 
dva zakona od strane Skupštine. Zakon o penzijskim fondovima na Kosovu i Zakon o 
bankama.

Predsednik Skupštine Krasniqi je izrazio potrebu nastavka financijskog nadgledanja 
na Kosovu od strane MMF-a kao i saradnje sa drugim  međunarodnim financijskim 
mehanizmima. U tom pogledu, predsednik Skupštine je naglasio da su oba nacrta 
zakona u proceduri razmatranja i izrazio uverenje da će se oni usvojiti u Skupštini u 
što kraćem roku. Krasniqi je dao kratak pregled usvajanja zakona u Skupštini, 
istakavši nadgledanje koj se vrši tokom razmatranja po komisijama, kako bi 
konstatovali ukoliko su budžetske implikacije u skladu sa budžetskim planiranjima. U 
ovom susretu bio je prisutan i ministar Financija, Bedri Hamza.

Gëzuar 8 Marsin

“ Ovaj vek se ocenjuje kao period ogromnih izmena i mogućnosti... Avanziranje  uloge 
žene, u opštim društvenim tokovima u ovom značajnom periodu funkcionisanja Republike 
Kosova kao država, ostaje prioritet da se polna ravnopravnost ostvarila prema najvišim 
evropskim načelima“.
                                                                                                                                              Dr. Jakup Krasniqi
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Poseta studenata PU-a, Pravni fakultet, u Skupštine
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